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Centri civilnih inicijativa (CCI) je bosanskohercegovačka nevladina, neprofitna organizacija, koja radi na razvoju 
civilnog društva diljem Bosne i Hercegovine. Misija Centara civilnih inicijativa jeste promicanje i poticanje aktivnog 

sudjelovanja građana u demokratskim procesima i jačanje kapaciteta organizacija i pojedinaca kako bi uspješnije 
rješavali probleme u zajednicama diljem Bosne i Hercegovine. 



 

UVOD 

Izvješće o monitoringu rada Skupštine Kantona 10 za razdoblje od 01.01. – 31.12. 2009., 

daje presjek rezultata rada ove institucije u trećoj godini mandata aktualne vlasti, te je 

ponovno fokusirano na odgovornost Skupštine Kantona 10 prema javnosti BiH.  

 

Ovo izvješće samo je jedno u nizu brojnih nastojanja Centara civilnih inicijativa (CCI) da 

kontinuiranim praćenjem i periodičnim izvještavanjem, javnosti omogući uvid u rad 

institucija vlasti i iste učini odgovornijim u obavljanju svojih obveza. 

 

Godišnje izvješće o monitoringu rada Skupštine Kantona 10, koje je pred vama, je 

fokusirano na analiziranje rada Skupštine kao tijela, ali i pojedinačnog učinka i 

odgovornosti svakog od zastupnika kako bismo građanima predstavili potpunu sliku o 

postignutim uspjesima i propustima u radu najvišeg zakonodavnog tijela u Kantonu 10.     

 

Jedan od glavnih parametara kojim smo se vodili pri kreiranju ovog izvješća je dvanaest 

(12) građanskih zahtjeva sažetih u dokumentu pod nazivom Građanska platforma (GP)1, 

zapisnici i drugi materijali sa održanih sjednica Skupštine2, prisustvovanje na sjednicama 

Skupštine, CCI-eva izvješća o monitoringu iz prethodnih razdoblja kao i napisi iz medija. 

Građani Kantona 10 se nešto više od tri godine od posljednjih općih izbora u BiH nalaze 

u nezavidnoj situaciji. Kanton 10 je jedan od najsiromašnijih kantona u Federaciji BiH. 

Iako je Svjetska ekonomska kriza u proteklih godinu dana pogodila i zemlje sa 

najsigurnijim financijskim sektorom i najvišim standardom u Europi, evidentno je da je 

ekonomska kriza u ovom kantonu prisutna ne samo od protekle godine, već dugi niz 

godina.  

                                                 
1  Nevladine organizacije su pred opće izbore 2006. godine učinile značajan iskorak ka okupljanju građana 
sa ciljem prepoznavanja najvažnijih problema koji se tiču njihovog života. Prepoznati prioriteti su poslužili 
kao osnova za formuliranje „Građanske platforme“ - dokumenta koji je sadržavao 12 građanskih zahtjeva 
podržanih potpisima preko 500.000 građana cijele Bosne i Hercegovine. (Vidi Dodatak 4 za spisak 12 
zahtjeva iz GP.) 
2 Koristimo ovu prigodu da se zahvalimo na profesionalnosti i suradnji tajnika Skupštine Kantona 10, 
gospodina Zdravka Šarca, koji nam je sve materijale sa sjednica prosljeđivao na vrijeme, te nam je bio na 
raspolaganju za sva dodatna pojašnjenja i informacije.  



 

Prema podacima Zavoda za zapošljavanje Kantona 10, krajem studenoga 2009. godine, 

evidentirano je ukupno 8404 nezaposlenih osoba, te je pravo na novčanu naknadu u 2009. 

godini ostvarivalo 326 korisnika, odnosno cca. 50%  više u odnosu na 2008.godinu, što je 

također posljedica povećanja broja radnika koji su ostali bez posla uslijed ekonomske 

krize.3 

Definiranjem Sporazuma o novom Stand-by aranžmanu BiH sa Međunarodnim 

monetarnim fondom (MMF), Vlada Federacije BiH je predložila Zakon o načinu 

ostvarivanja ušteda u Federaciji Bosne i Hercegovine, tzv. Interventni zakon o plaćama, 

naknadama koje nemaju karakter plaća, uposlenih u institucijama FBiH, kantona, 

gradova i općina, izvanproračunskih fondova i direkcija za ceste, te tekućih grantova. Sve 

razine vlasti u BiH su stoga temeljem ovog sporazuma i zakona bile obvezne da donesu 

rebalansirane proračune u kojima su nužne mjere uštede u javnoj potrošnji, osobito 

tekućoj, koja između ostalog uključuje plaće i naknade uposlenih u javnom sektoru, 

pojedine naknade iz socijalne zaštite i dr.  

Nakon što je Ministarstvo financija Kantona 10 po žurnom postupku izradilo Rebalans 

proračuna u općem i posebnom dijelu, Skupština kantona 10 je isti usvojila u zadatom 

roku4 na 28. sjednici Skupštine (31.07.2009.). Kanton 10 se time ubrojio u jedan od 

rijetkih kantona u FBiH koji je ispoštovao navedeni Sporazum u zadanom roku, te stekao 

pravo na kreditno zaduženje od 4 milijuna KM i na isplatu prve tranše u iznosu od 40% 

(1,6 milijuna KM). Ova sredstva će biti iskorištena za pokrivanje proračunskih rupa, dok 

će sredstva iz druge tranše, kada budu doznačena, prema riječima Predsjednika Vlade, 

Nediljka Rimca, biti plasirana isključivo u razvojne projekte. Vlada Kantona 10, a 

posebno Ministarstvo financija, su time pokazali da je ipak moguće i u izvanrednim i 

otežavajućim okolnostima odraditi izuzetan posao, dok su zastupnici ovime, iako 

izražavajući skepsu u dugoročnu isplativost spomenutog Sporazuma, pokazali spremnost 

na suradnju i kompromis radi dobrobiti cijelog Kantona. 

 

No, i bez obzira na spomenuti Sporazum, zbog slabijeg punjenja Proračuna u 2009. 

godini, bilo bi svakako potrebno donošenje rebalansa, a očekivalo se da će se do kraja 

godine raditi još jedan rebalans, međutim, to nije bio slučaj. Ipak, ohrabruje podatak da je 
                                                 
3 Dnevni list, 26.01.2010. str. 12 
4 Do kraja srpnja 2009. godine 



 

Ministarstvo financija Federacije BiH nedavno iznijelo podatak da Kanton 10 po 

ukupnom zaduženju (unutarnji i vanjski dug) spada među kantone sa najmanjim ukupnim 

zaduženjem od 2,4 milijuna KM (manje je zadužen samo Posavski kanton sa 670.000 

KM) dok npr. Tuzlanski kanton ima najveće ukupno zaduženje od 44 milijuna KM.5  

Također, još jedan značajan događaj za Kanton 10 (a posebice za dvije općine s područja 

ovog kantona: Livno i Tomislavgrad) zbio se krajem srpnja 2009. godine, a to je da će 

izmjenama i dopunama Zakona o hidroakumulacijama FBiH, koji je 30. srpnja usvojio 

Parlament FBiH, Hrvatska elektroprivreda (HEP) za korištenje hidropotencijala Buškog 

jezera plaćati naknadu od četiri, umjesto dosadašnjih dva milijuna maraka godišnje. Iako 

se radi o značajnom pomaku vezano za problematiku Buškog jezera, riječ je ipak o 

minimalnoj naknadi jer bi spomenuta naknada trebala biti i nekoliko puta viša s obzirom 

da HEP prosječno godišnje ostvaruje dobit od Buškog jezera u iznosu od cca. 55 – 65 

milijuna KM.6 Ova činjenica ulijeva nadu da će se ovime nagomilani deficiti u 

budućnosti ipak donekle smanjiti, no tek ukoliko se načelnici Općina Livno i 

Tomislavgrad uspiju dogovoriti oko raspodjele sredstava.7 

 

No, uzevši u obzir cjelokupnu ekonomsku situaciju u Kantonu 10, i ne čude brojni 

nagomilani problemi u zdravstvu, socijalnoj zaštiti, a napose gospodarstvu. 

                                                 
5  Podaci za Kanton 10 se odnose na stanje zaključno sa 30.06.2009. dok je za ostale kantone stanje 
zaključno sa 31.03.2009. jer je samo Kanton 10 ispoštovao rok i dostavio podatke Ministarstvu financija 
FBiH (Večernji list, 18.01.2010., str. 4) 
6 Izmjene i dopune Zakona o hidroakumulacijama još prije tri godine inicirao je zastupnik HSS-NHI-ja 
Ante Čolak. 
7 Hrvatska Elektroprivreda (HEP) od listopada 2009. godine ne uplaćuje naknadu za korištenje Buškog 
jezera koja po zakonu pripada općinama Livno i Tomislavgrad, zato što se načelnici ovih općina ne mogu 
dogovoriti o načinu raspodjele sredstava koja je HEP obavezna da izdvaja za korištenje ove 
hidroakumulacije. Izmjenama i dopunama Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda ostvarenih 
korištenjem hidroakumulacijskih objekata u FBiH, općinama na čijoj se teritoriji nalaze akumulacije, osim 
naknade za potopljeno zemljište, pripada i naknada po količini proizvedene električne energije koja je sada 
dva puta veća nego ranije.  Prema ranijem ugovoru sa HEP-om, općini Tomislavgrad pripadale su dvije 
trećine, a Livnu trećina ukupne naknade, što je za obje općine godišnje iznosilo oko dva milijuna maraka. 
Pozivajući se na novi Zakon, načelnik općine Livno, Luka Čelan, smatra da bi pravedna i poštena 
raspodjela naknade bila pola pola, jer općina Livno u Buško jezero daje dvije trećine vode sa svog 
područja. Načelnik općine Tomislavgrad Ivan Vukadin i dalje inzistira da ovoj općini pripadaju dvije 
trećine ukupne naknade koju plaća HEP.  



 

Izvješće o stanju u zdravstvu Hercegbosanske županije8 je pokazalo da zdravstvo u 

Kantonu 10 nije na zadovoljavajućoj razini, te tako više od jedne trećine stanovnika nema 

zdravstveno osiguranje, veoma je veliki nedostatak stručnog kadra (posebno liječnika), 

odnos između zdravstvenih I nezdravstvenih djelatnika zaposlenih u zdravstvenim 

ustanovama je nepovoljan,  što cijeli sustav čini neefikasnim, financijsko poslovanje svih 

zdravstvenih ustanova na području Kantona je loše (ukupni akumulirani gubitak je veći 

od 15. mil. KM), te je također nedovoljna financijska potpora od strane osnivača (Kanton 

10).9 

Također, kada je riječ o socijalnoj zaštiti, Kanton 10 je jedan od rijetkih kantona u FBiH 

u kojem se dodatak na djecu još uvijek ne isplaćuje, te iako se isplata ovog dodatka 

najavljivala već duže vrijeme, ista nije, zbog nedostatka financijskih sredstava, uslijedila 

ni u 2009. godini, te nije realno ni očekivati da će ista usljed ekonomske krize uslijediti i 

u godinama koje slijede. 

Prilikom rasprave na 60. sjednici Vlade Kantona 10 o Izvješću o radu Agencije za 

privatizaciju Hercegbosanske županije od osnivanja do 31.12.2008., Ministar 

gospodarstva, Vlatko Zrilić, je  izrazio sumnju da je privatizacija u Kantonu 10 urađena 

dobro, te je smatrao da bi za istu trebalo izvršiti reviziju jer je više od pola poduzeća koja 

su privatizirana zatvoreno, te po njemu,  takvom privatizacijom nije ispunjen cilj same 

privatizacije. O  pomenutom izvješću je raspravljala i Skupština Kantona 10 na 24. 

sjednici (4. posebnoj s javnošću), održanoj 24.02.2009. , te je donesen Zaključak u kojem 

„zastupnici u Skupštini Hercegbosanske županije izražavaju svoje nezadovoljstvo 

procesom dokapitalizacije i privatizacije kao i efektima istih (...), te pozivaju  nadležne 

institucije da što žurnije pokrenu postupak izrade kvalitetnog i sveobuhvatnog zakonskog 

propisa kojim bi se detaljno definirao postupak revizije izvršene privatizacije.“10  Kako 

će ovo pitanje biti riješeno pokazat će tek naredno razdoblje. 

 

                                                 
8 Skupština Kantona 10 je u tijeku 2008. godine svojim Zaključkom zadužila resorno Ministarstvo da 
pripremi ovo Izvješće, te da se isto dostavi Skupštini na razmatranje, međutim Izvješće je dostavljeno tek 
krajem prvog polugodišta 2009.godine Skupštini Kantona 10.  
9 Pregled iz Zaključka Odbora za rad, zdravstvo, socijalnu politiku i stradalnike Domovinskog rata 
Skupštine Kantona 10 sa sjednice održane 15.07.2009. 
10 Izvod iz Zapisnika sa 24. sjednice Skupštine Kantona 10 



 

Potrošačka korpa u BiH je skuplja nego u susjednim zemljama. Kako bi preživjela, 

prosječnoj obitelji u BiH potrebno je mjesečno osigurati  oko 1.650 KM. Kako je 

izračunala Udruga za zaštitu potrošača, najveći dio ovog iznosa, čak 652 KM, potrebno je 

izdvojiti za hranu, a ostatkom se moraju pokriti troškovi režija, odjeća, obuća, prijevoz i 

sl. Kako je prosječna neto plaća u Kantonu 10 u studenom 2009. godine iznosila cca. 752 

KM, a na području BiH u listopadu cca. 790 KM, sa sigurnošću se može utvrditi kako 

većina građana u Kantonu 10, kao i u cijeloj BiH, živi na rubu egzistencije. Međutim, 

ukoliko usporedimo kolika je prosječna neto plaća bila u pojedinim kantonima FBiH na 

kraju studenog 2009. godine, i pored svih problema prisutnih u Kantonu, vidimo da 

Kanton 10 ipak spada u „zlatnu sredinu“ među kantonima, te tako npr. ZE-DO Kanton i 

SBK imaju znatno manji prosjek neto plaće (cca. 660 KM), dok npr. Kanton Sarajevo i 

HNK spadaju u kantone sa većom prosječnom mjesečnom neto plaćom (cca. K SA – 970 

KM i HNK – 890 KM).11   

 

Uzevši u obzir sve gore pobrojano i ne čudi podatak da su se najžustrije rasprave u Vladi 

i Skupštini Kantona 10, u tijeku 2009. godine, ali i u proteklom razdoblju vodile upravo 

oko (gotovo) jedinog profitabilnog poduzeća u ovom Kantonu - ŠGD Hercegbosanske 

šume d.o.o., odnosno oko Prijedloga Odluke o prenošenju  nadležnosti Skupštine ŠGD 

Hercegbosanske šume d.o.o., sa Vlade na Skupštinu Kantona 10.  Centralno izborno 

povjerenstvo dostavilo je  mišljenje da izabrani dužnosnici ne mogu biti članovi 

Skupštine spomenutog društva, jer su u sukobu interesa. Ovo pitanje je ipak riješeno na 

način da poslove Skupštine društva neće više obnašati Vlada Kantona 10, već 

opunomoćenici čiji će sastav odražavati nacionalnu strukturu stanovništva u Kantonu 10 

prema popisu stanovništva iz 1991. godine.12 

 

 

 

 

 

 

                                                 
11 Podaci iz Federalnog zavoda za statistiku http://www.fzs.ba/Bilten0110.pdf  
12 Odluka o izmjenama Odluke o osnivanju ŠGD „Hercegbosanske šume“ d.o.o. Kupres i Odluka o 
prijenosu prava i obveza (Narodne novine HBŽ, br. 9, 2009. godina, str.362f) 



 

OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE KANTONA 10  

Skupština Kantona 10 je u razdoblju od 01.01.- 31.12.2009. godine, održala 9 sjednica, 

odnosno 7 redovnih sjednica i dvije posebne (s javnošću), ili u prosjeku 0,8 sjednica 

mjesečno.  

Na ovim sjednicama planirana je 61 točka dnevnog reda, od kojih je realizirano 

ukupno 60. Od ukupnog broja realiziranih točaka dnevnog reda, 14 točaka (23,3%) se 

može dovesti u vezu sa zahtjevima iz GP.13 



 

 

 

Ukupno vrijeme zasjedanja u 2009. godini iznosi 46 sati i 15 minuta, te je sukladno tome 

Skupština Kantona 10 efektivno (na sjednicama) radila cca. 6 radnih dana.14 

Zaključno sa 31.12.2009. godine Skupština ovog Kantona nije imala kreiran program 

rada za, sada već proteklu, 2009. godinu, niti je kreirala program rada za 2010. godinu. 

Ovime Skupština Kantona 10 pokazuje da kršenje vlastitog Poslovnika o radu, koji jasno 

propisuje da „Skupština donosi program rada za narednu godinu do kraja tekuće 

godine“15, predstavlja uobičajenu praksu u radu ove skupštine. 

Iako su Centri civilnih inicijativa od početka mandata ovog saziva Skupštine upozoravali 

na kršenje Poslovnika o radu u ovom segmentu, Skupština nije snosila sankcije za 

nedonošenje programa rada u roku.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                 
14 5 radnih dana, 6 sati i 15 minuta 
15  Narodne novine Hercegbosanske županije, Poslovnik o radu Skupštine Hercegbosanske županije, br. 8, 
2003.godina, čl. 45.,st.1., str. 121. 





 

sedam akata (13%) može na sustavan način pridonijeti rješavanju dijela zahtjeva iz GP. 

Ovdje je također bitno spomenuti da postoji i jedan akt (zakon) koji Skupština nije 

usvojila, te je isti vraćen u parlamentarnu proceduru, ali se također radi o aktu koji kada 

bude usvojen može pridonijeti sustavnom rješavanju jednog dijela zahtjeva iz GP. 

Riječ je o sljedećih 14 akata: 

NAZIV AKTA GP/GP+ 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o nostrifikaciji i ekvivalenciji obrazovnih isprava GP+ 

Zakon o visokom obrazovanju GP+ 

Zakon o predškolskom odgoju i naobrazbi u Hercegbosanskoj županiji GP+ 

Nacrt Zakona o posredovanju pri upošljavanju i socijalnoj sigurnosti neuposlenih osoba 

Hercegbosanske županije 2009 
GP+ 

Nacrt Zakona o poljoprivrednom zemljištu GP+ 

Nacrt Zakona o prostornom uređenju Hercegbosanske županije GP+ 

Nacrt Zakona o građenju Hercegbosanske županije GP+ 

Odluka o usvajanju programa i plana aktivnosti na pripremi, izradi i donošenju Prostornog plana za 

područje Hercegbosanske županije te smjernice za pripremu i izradu Prostornog plana za područje 

Hercegbosanske županije za period 2005. – 2025. Godine 

GP 

Odluka o redoslijedu  prvenstva  za dodjelu stana na korištenje GP 

Zaključak o Izvješću Agencije za privatizaciju o privatizaciji na području Hercegbosanske županije GP 

Financijsko izvješće za period od 01. siječnja do 31. prosinca 2008. godine Zavoda za upošljavanje 

Hercegbosanske županije 
GP 

Financijski plan za 2009. godinu Županijskog zavoda za upošljavanje Livno GP 

Zakon o načinu ostvarivanja uštede u Hercegbosanskoj županiji GP 

AKT KOJI NIJE USVOJEN (VRAĆEN U PROCEDURU), ALI JE POVEZAN SA GP  GP/GP+ 

Prijedlog Zakona o udžbenicima i nastavnim sredstvima za srednje i osnovne škole u Hercegbosanskoj 

županiji 
GP+ 

 

Od 13 zakona koje je Vlada Kantona 10 uputila u parlamentarnu proceduru, Skupština je 

istu u potpunosti provela za 8 zakona, a za 5 zakona je parlamentarna procedura u tijeku. 

Bitno je istaknuti kako je od ovih 5 zakona, 4 usvojeno u formi nacrta, dok jedan 

prijedlog zakona Skupština nije usvojila, te je isti vraćen u parlamentarnu proceduru. 

Zanimljivo je također spomenuti kako se među ovim zakonima nalaze i 2 zakona koji su 

u parlamentarnoj proceduri od 2007. godine, te tri zakona koji su u parlamentarnoj 

proceduri od 2008. godine. 
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Dijagram: Odnos Vlade i Skupštine u pogledu realizacije zakona 

 

Zakoni koji su usvojeni od strane Skupštine Kantona 10 (parlamentarna procedura završena) GP/GP+ 

1 Zakon o visokom obrazovanju Hercegbosanske županije 2009. GP+ 

2 Zakon o predškolskom odgoju i obrazovanju u Hercegbosanskoj županiji 2009. GP+ 

3 Zakon o porezima Hercegbosanske županije 2009. --- 

4 Zakon o eksplozivnim tvarima16 2009. --- 

5 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o imovini Hercegbosanske županije17 2009. --- 

6 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o nostrifikaciji i ekvivalenciji obrazovnih isprava18 2009. GP+ 

7 Zakon o dopunama Zakona o ustrojstvu i djelokrugu županijske uprave 2009. --- 

8 Zakon o načinu ostvarivanja uštede u Hercegbosanskoj županiji 2009 GP 

Zakoni koji su usvojeni od strane Skupštine Kantona 10 u formi nacrta (parlamentarna procedura u 
tijeku) 

GP/GP+ 

9 Nacrt Zakona o posredovanju pri upošljavanju i socijalnoj sigurnosti neuposlenih osoba 

Hercegbosanske županije 

2009 GP+ 

10 Nacrt Zakona o poljoprivrednom zemljištu19 2009 GP+ 

11 Nacrt Zakona o prostornom uređenju Hercegbosanske županije 2009 GP+ 

12 Nacrt Zakona o građenju Hercegbosanske županije 2009 GP+ 

Zakon koji nije usvojen od strane Skupštine Kantona 10 (vraćen u parlamentarnu proceduru) GP/GP+ 

13 Prijedlog Zakona o udžbenicima i nastavnim sredstvima za srednje i osnovne škole u 

Hercegbosanskoj županiji20  

2009. GP+ 

                                                 
16 Zakon iz 2008. godine. 
17 Zakon iz 2008. godine. 
18 Zakon iz 2007. godine. Prijedlog Zakona nije usvojen u 2007. godini (povučen od strane predlagača) 
19 Zakon iz 2007. godine. 



 

Tabela: Pregled zakona razmatranih u Skupštini Kantona 10 u tijeku 2009. godine, te njihov status 
zaljučno sa 31.12.2009. godine. 
 

Prijedlog Zakona o poljoprivrednom zemljištu je jedan od zakona koji je izazvao i najviše 

polemike u Skupštini Kantona 10, a nacrt ovog zakona istoj je dostavljen još u 2008. 

godini. Na 23. sjednici (10.02.2009.) Skupštine Kantona 10 ovaj Zakon je u ime Vlade 

povučen sa dnevnog reda jer su zastupnici smatrali kako je zakon u načelu dobar, 

međutim u nacrtu je bilo rješenja koja nisu dobra za Kanton 10, te se po njima trebalo 

sačekati sa donošenjem federalnog zakona.21  Prijedlog Zakona je konačno utvrđen na 79. 

sjednici Vlade, da bi potom bio skinut sa 31. sjednice Skupštine zbog odsustva ministra.22 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                                                                                                                 
20 Zakon iz 2008. godine. 
21  Federalni Zakon o poljoprivrednom zemljištu je usvojen 03.06.2009. u PFBiH. 
22 Zakon je usvojen na 32. sjednici Skupštine Kantona 10, održanoj 26.02.2010. 
 



 

TEMPO RADA SKUPŠTINE KANTONA 10 (SA OSVRTOM NA 2008. 
GODINU) 
 
Kako bismo utvrdili je li intenzitet rada Skupštine Kantona 10 u trećoj godini mandata 

aktualne vlasti poboljšan u odnosu na prethodnu godinu, kreirana je uporedna  analiza.  

U nastavku je dat tabelarni prikaz održanih sjednica Skupštine Kantona 10 u 2008. i 

2009. godini, u kojem je prikazano trajanje sjednica, te broj planiranih i realiziranih 

točaka po sjednicama. 

 
PARAMETRI 

Redni broj 
sjednice Tip 

Datum 
održavanja 

Ukupno trajanje 
Planirano 
točaka na 

dnevnom redu 

Realizirano 
točaka  

10. posebna 15.02.08. 3:30 2 2 
11. izvanredna 15.02.08. 1:40 1 1 
12. redovna 18.03.08. 3:30 5 4 
13. redovna 21.04.08. 4:30 8 7 
14. izvanredna 28.04.08. 2:40 1 1 
15. posebna 08.05.08. 7:00 1 1 
16. posebna 13.05.08. 3:30 1 1 
17. redovna 10.06.08. 5:00 9 9 
18. redovna 23.07.08. 5:00 8 8 
19. redovna 29.08.08. 5:00 7 7 
20. redovna 21.10.08 5:00 8 8 
21. redovna 24.11.08 5:00 8 8 
22. redovna 22.12.08 5:00 8 8 

      

UKUPNO 
13 (8 redovnih, 
2 izvanredne, 

3 posebne) 
 

56 sati i 20 min., 
odnosno 7 radnih 
dana i 20 minuta 

67 65 

PROSJEČNO 1,1  cca. 4,3h 5,2 5 
Tabela: Prikaz efektivnosti rada Skupštine Kantona 10 u 2008. godini 
 
 

Tip 
Datum 

održavanja 
Ukupno trajanje 

Planirano 
točaka na 

dnevnom redu 

Realizirano 
točaka  

23. redovna 10.02.09. 5:00 8 7 

24. 
posebna  

(s javnošću) 
24.02.09. 5:00 1 1 

25. redovna 29.04.09. 4:15 9 9 
26. redovna 16.06.09. 5:00 9 8 
27. posebna  

(s javnošću) 
15.07.09. 6:00 1 1 

28. redovna 31.07.09. 4:00 5 5 
29. redovna 13.10.09. 5:30 10 10 
30. redovna 10.11.09. 5:15 7 7 
31. redovna 29.12.09. 5:15 11 11 

      

UKUPNO 
9 (7 redovnih i 

2 posebne) 
 

46 sati i 15 min., 
odnosno 5 radnih 
dana, 6 sati i 15 

min 

61 60 

PROSJEČNO 0,8   cca. 5h 6,8 6,7 
Tabela: Prikaz efektivnosti rada Skupštine Kantona 10 u 2009. godini 
 



 

Kao što je iz gore prikazanih tabela vidljivo, Skupština Kantona 10 je u 2008. godini 

zasjedala gotovo trećinu puta više nego u 2009. godini, no po pitanju planiranih i 

realiziranih točaka dnevnog reda je bila gotovo jednako efektivna u 2008. i 2009. godini. 

Ovo se može objasniti I time što je Skupština u 2008. godini, od 13 sjednica, održala 3 

posebne i 2 izvanredne sjednice na kojima se u pravilu I planira manji broj točaka 

dnevnog reda.  

Međutim, kada je riječ o realiziranim zakonima (u formi nacrta ili prijedloga), iz 

dijagrama koji slijedi, vidljivo je da je Skupština ipak bila dosta efektivnija u 2009. 

godini.23 

U nastavku slijedi dijagram sa uporednim prikazom efektivnosti rada Skupštine u 2008. i 

2009. godini: 

 



 

ODNOS BROJA ODRŽANIH SJEDNICA I PLANIRANIH TOČAKA DNEVNOG 
REDA KANTONALNIH SKUPŠTINA U FBiH U 2009. GODINI 
 
Skupština Kantona 10 je Skupština koja je najrjeđe zasjedala, te ujedno spada i među 

Skupštine koje su planirale najmanji broj točaka dnevnog reda u 2009. godini.  

U nastavku slijede dijagrami sa prikazom održanih sjednica i broja realiziranih točaka 

dnevnog reda kantonalnih Skupština u FBiH u 2009. godini. 
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     Dijagram: prikaz broja održanih sjednica po kantonima u 2009. godini 
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     Dijagram: prikaz broja planiranih točaka dnevnog reda po kantonima u 2009 godini 
 

 

 

 



 

UKUPNA PRIMANJA ZASTUPNIKA U SKUPŠTINI KANTONA 10 ZA 

RAZDOBLJE OD 01.01.-30.09.2009. 

 

U Skupštini Kantona 10 postoji jedan dio zastupnika (13) koji su profesionalno 

angažirani, dok drugi dio zastupnika (12) radi u određenim poduzećima (državnim ili 

privatnim) i nisu profesionalno angažirani u Skupštini Kantona 10.24 

Kao što su to CCI u prethodnim izvješćima naglašavali, nije sporno pitanje to što je 

profesionaliziran određeni broj zastupničkih mjesta i što su to ljudi koji ostvaruju 

redovita mjesečna primanja na koja se također plaćaju i puni doprinosi za zdravstveno i 

mirovinsko osiguranje, sporno je to što se ne zna koliko traje njihov radni dan i koje su 

njihove obveze i dužnosti jer ne postoji nikakav (poznati) pravilnik, niti je ova oblast 

definirana Poslovnikom o radu Skupštine Kantona 10. Kako bi rad i sredstva koja se 

izdvajaju za plaće profesionalno angažiranih zastupnika bila u potpunosti javna i 

definirana, potrebno je žurno napraviti izmjene u Poslovniku o radu Skupštine Kantona 

10 i definirati pozicije poslanika profesionalaca kroz njihova prava i obveze.  

 

Mjesečna primanja profesionalno angažiranih zastupnika se sastoje od plaće, 

naknade za topli obrok, te zastupničkog paušala u iznosu od 650,00 KM.25  

Mjesečna primanja zastupnika koji nisu profesionalno angažirani se sastoje od 

zastupničkog paušala u iznosu od 650,00 KM, te naknade od 100,00 KM po 

održanoj sjednici Skupštine Kantona 10. 

Svi zastupnici koji su također i članovi jednog ili više radnih tijela Skupštine 

Kantona 10 također primaju i naknadu za rad u tim radnim tijelima koja iznosi 

100,00 KM po održanoj sjednici. U nastavku slijedi pregled ukupnih primanja 

zastupnika u Skupštini Kantona 10 u razdoblju od 01.01.-30.09.2009.26  

 

 

                                                 
24 Budući je zastupnik Darinko Mihaljević dao ostavku na mjesto profesionalnog zastupnika, trenutno u 
Skupštini sjedi 12 zastupnika koji su profesionalno angažirani i 13 zastupnika koji nisu profesionalno 
angažirani. 
25 Zahvaljujemo se Ministarstvu financija Kantona 10 za dostavljanje detaljnih informacija o primanjima 
profesionalno angažiranih zastupnika u Skupštini Kantona 10.  
26 Budući još uvijek nismo dobili informacije o primanjima zastupnika u posljednjem kvartalu 2009. 
godine, ovdje su navedeni pokazatelji samo za prvih 9 mjeseci. 



 

UKUPNA PRIMANJA ZASTUPNIKA SKUPŠTINE KANTONA 10 U 

RAZDOBLJU OD 01.01.- 30.09. 2009. GODINE 

PROFESIONALNO ANGAŽIRANI ZASTUPNICI 

Ime i prezime Ukupno u 

razdoblju  

I-IX 2009. 

Prosječno 

mjesečno 

Drago Stanić (predsjedatelj) 36.929,45 4.103,27 

Jasenko Tufekčić (zamjenik predsjedatelja) 33.593,84 3.732,65 

Ale Kamber (zastupnik) 24.636,24 2.737,36 

Marko Ursa (zastupnik) 23.387,11 2.598,57 

Ivan Čeko (zastupnik) 25.864,03 2.873,78 

Stipe Barun (zastupnik) 24.560,06 2.728,89 

Ivan Krstanović (zastupnik) 26.079,93 2.897,77 

Alija Đugum (zastupnik) 22.029,15 2.447,68 

Ivan Tabak (zastupnik) 23.259,83 2.584,43 

Jelena Knez-Perić (zastupnik) 20.353,40 2.261,49 

Jovo Paripović (zastupnik) 21.436,85 2.381,87 

Krunoslav Vrdoljak (zastupnik) 25.023,48 2.780,39 

Darinko Mihaljević (zastupnik) 3.823,4727 1.911,74 

UKUPNO 310.976,84 34.552,98 

Formula: 

AxBxC =ABC 

BxD=BD 

ABC – BD = 

SUMA 

 Naknade po sjednicama 

Legenda: 

a)Broj zastupnika (13) 

b)Naknada po sjednici (100,00 KM) 

c)Broj sjednica (6) 

d)Broj izostanaka sa sjednice (928)  6.900,00 767,00 

UKUPNO PROFESIONALNO ANGAŽIRANI 

ZASTUPNICI 

317.876,84 35.319,65 

ZASTUPNICI KOJI NISU PROFESIONALNO ANGAŽIRANI  

      Legenda: 

a)Broj zastupnika (12) 

b)Zastupnički paušal (650,00KM) 

c)Broj mjeseci (9) 

d)Naknada po sjednici (100,00 KM) 

e)Broj održanih sjednica (6) 

Formula: 

A x B x C = ABC 

A xD x E = ADE 

D x F = DF 

 

ABC + ADE – DF = 

Prosječno 

mjesečno 

                                                 
27  Zastupnik Mihaljević je zbog ostavke na mjesto zastupnika primio plaću samo za siječanj i veljaču 2009.  
28 Ovdje smo uračunali i 5 izostanaka zastupnika Mihaljevića. 



 

f) Broj zastupnika koji su izostali sa sjednica (5) SUMA 

 

UKUPNO ZASTUPNICI KOJI NISU 

PROFESIONALNO ANGAŽIRANI 

76.900,00 8.567,00 

 

UKUPNA PRIMANJA 

ZASTUPNIKA U SKUPŠTINI 

KANTONA 10 

( I – IX 2009.) 

 

 

394.776,84 

 

 

43.864,09 

 

Kao što je iz gornje tabele vidljivo, zastupnici u Skupštini Kantona 10 su u prvih devet 

mjeseci 2009. godine za nešto više od četiri radna dana efektivnog zasjedanja na 

sjednicama Skupštine ukupno ostvarili primanja od gotovo 400 tisuća KM ili 100 

tisuća KM po radnom danu.29 

                                                 
29  U ovaj iznos nisu uračunate naknade za rad u radnim tijelima, kao ni vrijeme provedeno na zasjedanjima 
radnih tijela.  
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AKTIVNOSTI ZASTUPNIKA NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 
10 U 2009. GODINI, SA OSVRTOM NA 2007. I 2008. GODINU 

U sljedećih par poglavlja smo se fokusirali na pojedinačni angažman zastupnika kao i političkih 

stranaka na sjednicama Skupštine Kantona 10 u 2009. godini. Također smo pružili i kratki osvrt 

na angažman zastupnika i političkih stranaka u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009.  

PRISUSTVO I IZOSTANCI ZASTUPNIKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE KANTONA 10 

U razdoblju monitoringa rada Skupštine Kantona 10 nije zabilježeno veće odsustvo zastupnika sa 

sjednica Skupštine, te su zastupnici, baš kao i u protekle dvije godine, uglavnom bili redovni na 

zasjedanjima Skupštine, što predstavlja pohvalnu činjenicu za ovo tijelo.  

Zabilježili smo ukupno 12 izostanaka zastupnika na 9 održanih sjednica u 2009. godini: dva 

zastupnika su izostala sa 24. sjednice Skupštine (4. posebne s javnošću), a to su bili zastupnici 

Stipe Barun (HDZ BiH) i Slobodan-Srbo Rodić (SNSD); sa 26. sjednice Skupštine izostao je 

zastupnik Boris Barun (HDZ BiH); sa 27. Sjednice izostala su četiri zastupnika: Vanja Krneta 

(SNSD), Mislav Sučić (HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo), Ivan Tabak (NS Radom za boljitak) i 

Krunoslav Vrdoljak (SDP); sa 28. Sjednice izostao je zastupnik Jovo Paripović (SNSD); sa 29. 

sjednice izostali su Vanja Krneta (SNSD) i Slobodan-Baća Zivlak (SNSD), te sa 31. sjednice 

Stipe Krezo (HSP BiH Đapić-dr. Jurišić) i Vanja Krneta (SNSD). 

Zastupnik Stranka Prisutan  Odsutan  Ukupno 
Drago Stanić HSP BiH Đapić- dr. Jurišić 9 0 9 

Josip Perić HSP BiH Đapić- dr. Jurišić 9 0 9 

Frano Perić30 HSP BiH Đapić- dr. Jurišić 4 0 4 

Ivan Krstanović HSP BiH Đapić- dr. Jurišić 9 0 9 

Stipe Krezo31 HSP BiH Đapić- dr. Jurišić 2 1 3 

Ivan Čeko HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 9 0 9 

Draško Cikojević HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 9 0 9 

Ivica Jozić HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 9 0 9 

Jelena Knez Perić HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 9 0 9 

                                                 
30  Dr. Frano Perić je u lipnju 2009. godine podnio ostavku na mjesto zastupnika u Skupštini Kantona 10 zbog 
preuzimanja dužnosti  ravnatelja u  Domu Zdravlja Tomislavgrad.  
31  Zastupnik Stipe Krezo  je na mjesto zastupnika stupio umjesto zastupnika Frane Perića. Svečanu prisegu položio 
je  na 29. sjednici Kantona 10 (13.10.2009.). 



 

Marko Ursa HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 9 0 9 

Mislav Sučić HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo 8 1 9 
Stipe Pelivan HDZ BiH 9 0 9 

Boris Barun HDZ BiH 8 1 9 

Stipe Barun HDZ BiH 8 1 9 

Darinko Mihaljević32 HDZ BiH 1 0 1 

Tihana Krželj33 HDZ BiH 7 0 7 

Marko Đerek34 HDZ BiH 9 0 9 

Drago Puzigaća SNSD 9 0 9 

Slobodan-Srbo Rodić SNSD 5 1 6 

Vanja Krneta SNSD 6 3 9 

Jovo Paripović SNSD 8 1 9 

Slobodan-Baća Zivlak SNSD 8 1 9 

Jasenko Tufekčić SDA BiH 9 0 9 

Alija Đugum SDA BiH 9 0 9 

Ivan Tabak NS Radom za boljitak 8 1 9 

Ale Kamber Stranka za BiH 9 0 9 

Krunoslav Vrdoljak SDP 8 1 9 

 
 
ZASTUPNIČKA PITANJA I INICIJATIVE 
 

Prema Poslovniku Skupštine Kantona 10, zastupnička pitanja se odnose na specifične 

informacije, činjenice, situacije ili saznanja iz djelokruga rada Vlade. Zastupnici mogu pokrenuti 

pitanja od interesa za građane koje predstavljaju u Skupštini i tražiti odgovor u pismenoj i 

usmenoj formi. Odgovor na postavljeno zastupničko pitanje daje Vlada, tj. njen predstavnik, na 

samoj sjednici Skupštine, ukoliko se traži usmeni odgovor. Na opširnija zastupnička pitanja koja 

se dostavljaju predsjedatelju Skupštine u pisanoj formi, odgovor se također dostavlja u pisanoj 

formi ili usmeno (ovisno od toga kako je zatraženo od strane zastupnika) na narednoj sjednici 

Skupštine.  

                                                 
32   Zastupnik Darinko Mihaljević je u mjesecu veljači podnio ostavku na mjesto zastupnika u Skupštini Kantona 10 
zbog preuzimanja dužnosti direktora ŽAS-a u Livnu, tako da je isti prisustvovao samo jednoj sjednici Skupštine. 
33   Zastupnica Tihana Krželj je na mjesto zastupnice stupila umjesto gore pomenutog zastupnika Darinka 
Mihaljevića. Svečanu prisegu je položila na 25. sjednici Skupštine Kantona 10 (29.04.2009.), te je iz tog razloga 
ovdje navedeno da je zastupnica prisustvovala dvjema sjednicama Skupštine Kantona 10 u prvih šest mjeseci 2009. 
34  Zastupnik Marko Đerek je na mjesto zastupnika stupio umjesto zastupnika Ivana Vukadina koji je preuzeo 
dužnost načelnika općine Tomislavgrad. Svečanu prisegu je položio na 23. sjednici Skupštine Kantona 10 
(10.2.2009.). 



 

Skupština Kantona 10 broji 25 zastupnika od kojih je njih 18 (72% zastupnika) bilo aktivno u 

smislu postavljanja zastupničkih pitanja u izvještajnom razdoblju.  

Zastupnik Stranka Broj pitanja/Broj odgovora na 

pitanja 

Postotak dobijenih 

odgovora 

Boris Barun HDZ BiH 5/3 60% 

Stipe Barun HDZ BiH 1/1 100% 

Stipe Pelivan HDZ BiH 6/3 50% 

Darinko Mihaljević HDZ BiH 1/0 0% 

Marko Đerek HDZ BiH 2/2 100% 

Drago Puzigaća SNSD 6/1  17% 

Slobodan-Srbo 

Rodić 

SNSD 1/1 100% 

Vanja Krneta SNSD 1/1 100% 

Slobodan-Baća 

Zivlak 

SNSD 1/1 100% 

Jovo Paripović SNSD 1/1 100% 

Ale Kamber SBiH 11/7 64% 

Mislav Sučić HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo 

5/2 40% 

Marko Ursa HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo 

3/1 33,3% 

Ivica Jozić HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo 

1/1 100% 

Ivan Čeko HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo 

1/1 100% 

Josip Perić HSP Đapić - Jurišić 10/8 80% 

Ivan Krstanović HSP Đapić-Jurišić 2/2 100% 

Krunoslav Vrdoljak SDP 2/0 0% 

UKUPNO 60/36 60% 

Tabela: Pregled zastupnika koji su postavljali zastupnička pitanja i broj postavljenih zastupničkih pitanja, te 

dobijenih odgovora u 2009. godini 

 



 

Najaktivniji u postavljanju zastupničkih pitanja u 2009. godini bio je zastupnik Ale Kamber 

(SBiH) sa 11 postavljenih pitanja, te zastupnik Josip Perić (HSP Đapić - Jurišić) sa 10 

postavljenih zastupničkih pitanja.  

Broj postavljenih zastupničkih pitanja i sudjelovanja u diskusijama po političkim strankama 
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Dijagram: Pregled broja postavljenih pitanja i sudjelovanja u diskusijama po političkim strankama u  2009. godini 
 

 Sukladno prethodnom dijagramu, vidljivo je da su zastupnici iz stranke HDZ BiH bili 

najaktivniji u postavljanju zastupničkih pitanja sa ukupno 15 postavljenih  pitanja.  

Međutim, ukoliko promatramo koliko je zastupničkih pitanja postavljeno u odnosu na broj 

mandata koje političke stranke imaju u Skupštini Kantona 10, dolazimo do podatka da je 

zastupnik iz Stranke za BiH bio najaktivniji u postavljanju zastupničkih pitanja sa 11 pitanja, 

potom slijede HDZ BiH, te HSP BiH Đapić-Jurišić sa 3 postavljena pitanja po zastupniku, SDP i 

SNSD sa 2 postavljena pitanja po zastupniku, te HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo sa 1,7 

postavljenih pitanja po zastupniku.  

Zastupnici SDA i NS Radom za Boljitak nisu postavili niti jedno zastupničko pitanje u tijeku 

2009. godine. 

 
Na 36 pitanja (60%)  je pružen odgovor na vrijeme; dok na 24 pitanja (40%) nije uopće 

odgovoreno.  

 



 

Ukoliko analiziramo zastupnička pitanja prema njihovoj povezanosti sa Građanskom 

platformom, vidimo da se ukupno 35 pitanja ili 58,3% može dovesti u vezu sa GP.35  

Najveći broj zastupničkih pitanja bio je upućen ka Vladi Kantona 10 (9), kao i samom 

predsjedniku Vlade (12).  Predsjednik Vlade je odgovorio na svega dva zastupnička pitanja, dok 

primjerice predsjedatelj Skupštine nije pružio niti jedan odgovor na četiri pitanja koja su mu 

postavljena u izvještajnom razdoblju.36  Ministarstva u Vladi Kantona 10 su u većoj ili manjoj 

mjeri pružili odgovore na postavljena pitanja, kao što je vidljivo iz tabele u nastavku:  

Inicijative Pitanja 

Upućeno na institucije Pokren
uto 

Prihvaćen
o 

Postavljen
o 

Odgovore
no 

Neodgovo
reno 

GP 
pokrenutih 
incijativa 

GP 
postavlje
nih 
pitanja 

Vlada Kantona 10 2 0 9 0 9 1 6 
Predsjednik Vlade 1 0 12 2 10 1 6 
Ministarstvo unutarnjih poslova 1 1 7 7 0 0 3 
Ministarstvo gospodarstva 0 0 5 5 0 0 5 
Ministarstvo financija 0 0 8 8 0 0 7 
Ministarstvo pravosuđa I uprave 0 0 3 1 2 0 0 
Ministarstvo znanosti, prosvjete, kulture I 
športa 

0 0 6 6 0 0 3 

Ministarstvo rada, zdravstva, socijalne 
skrbi i prognanih 

0 0 7 7 0 0 5 

Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede 
i šumarstva 

0 0 6 5 1 0 5 

Ministarstvo graditeljstva, obnove, 
prostornog uređenja i zaštite okoliša 0 0 3 3 0 0 3 

Predsjedatelj Skupštine 0 0 4 0 4 0 1 
Tajnik Skupštine 0 0 4 2 2 0 0 
Uprava za pitanja branitelja HBŽ 0 0 2 0 2 0 0 

Uprava za inspekcijske poslove 0 0 2 1 1 0 1 
Ravnatelj Zavoda za zdravstveno 
osiguranje 

0 0 1 0 1 0 1 

ŠGD “Hercegbosanske šume” d.o.o. 
Kupres  

0 0 1 1 0 0 1 

Porezna uprava HBŽ 0 0 1 1 0 0 1 
Tabela: Pregled zastupničkih pitanja i inicijativa prema institucijama kojima su upućeni37 
 

Važno je istaknuti da su u 2009. godini zabilježene svega četiri zastupničke inicijative od kojih 

dvije možemo dovesti u vezu sa zahtjevima iz GP, a svega jedna zastupnička inicijativa je 

prihvaćena.38 

                                                 
35  Vidi Dodatak 1 za spisak zastupničkih pitanja koja su u vezi sa GP. 
36  Iz zapisnika sa sjednica Skupštine Kantona 10 na kojoj su pitanja postavljena nije vidljivo da je pružen bilo kakav 
usmeni odgovor na postavljena pitanja.  
37 Neka pitanja su upućena na više institucija, te je ovdje prikazan broj pitanja upućenih ka pojedinačnim 
institucijama dok je u tabeli sa pregledom zastupničkih pitanja (str. 22)  prikazan ukupan broj pitanja postavljenih od 
pojedinog zastupnika i to je brojka koju smo koristili za procentualni prikaz broja postavljenih i odgovorenih pitanja. 
Svako ponovljeno pitanje smo tretirali kao jedno te isto pitanje. 
38 Vidi Dodatak 1 (Zastupnička pitanja i inicijative) za spisak zastupničkih inicijativa. 



 

Zastupnik Stranka Broj pokrenutih inicijativa/ 

Broj odgovora na inicijative/ 

Broj prihvaćenih inicijativa 

 

Drago Stanić HSP BiH Đapić- dr.Jurišić 1/0/0 

Josip Perić HSP BiH Đapić-dr.Jurišić 2/1/1 

Drago Puzigaća SNSD 1/1/0 

Tabela: Broj pokrenutih i prihvaćenih zastupničkih inicijativa u prvih devet mjeseci 2009.    

 

Kao što je iz prethodne tabele vidljivo, najaktivniji u pokretanju zastupničkih inicijativa bili su 

zastupnici iz stranke HSP Đapić- dr.Jurišić (Drago Stanić i Josip Perić) sa ukupno tri pokrenute 

zastupničke inicijative.  

Inicijativa predsjedatelja Skupštine, Drage Stanića (HSP BiH Đapić- dr.Jurišić), spada među 

jednu od zanimljivijih incijativa upravo sa aspekta Građanske platforme u pogledu zapošljavanja. 

Inicijativu prenosimo u cijelosti:  

„Pokrećem inicijativu za zapošljavanje pripravnika sa završenom VŠS i VSS. Predlažem da 

županijska Vlada i Županijski zavod za zapošljavanje, koordinirano udružujući sredstva za tu 

namjenu, sklope ugovore sa javnim županijskim i općinskim poduzećima kao i privatnim 

poduzećima, koji imaju zakonsku mogućnost da bez raspisivanja javnog natječaja vrše prijem 

pripravnika sa VŠS i VSS. Cilj inicijative je koordinirano osigurati odrađivanje pripravničkog 

staža mladim ljudima sa završenom VŠS i VSS bez čekanja na Zavodu za zapošljavanje. Pored 

ove aktivnosti, usporedo razvijati i razrađivati mehanizam, institut volontiranja, koji isto tako 

omogućava mladim ljudima odrađivanje pripravničkog staža uz, za Županiju, vrlo povoljne 

financijske uvjete. Ako odmah otvorimo ovaj proces mislim da bi ovaj standard, bez čekanja i 

jednog dana na Zavodu za zapošljavanje, mogli dostići za 3-4 godine i učinili prostor HBŽ 

privlačnim za mlade ljude, za njihov život i ostanak na ovim prostorima.“ 

 

 

 

 

 



 

SUDJELOVANJE ZASTUPNIKA U RASPRAVAMA 

Zastupnik može sudjelovati u raspravi nakon što zatraži i dobije riječ od predsjedatelja Skupštine 

i to samo o pitanju o kome se raspravlja. Predsjedatelj daje riječ zastupnicima po redu kojim su 

se prijavili. U nastavku je predočen broj sudjelovanja zastupnika u raspravama na sjednicama 

Skupštine u 2009. godini: 

 

Zastupnik 
– Stranka 

23.sjednica 
10.02.2009. 

24.sjednica 
24.02.2009. 

25.sjednica 
29.04.2009. 

26.sjednica 
16.06.2009. 

27.sjednica 
15.07.2009. 

28.sjednica 
31.07.2009. 

29.sjednica 
13.10.2009. 

30.sjednica 
10.11.2009. 

31.sjednica 
29.12.2009. 

Ukupno 

Drago 
Stanić 
HSP 
Đapić- 

dr.Jurišić 

3 2 4 2 0 0 1 1 0 13 

Josip Perić 
HSP 
Đapić- 

dr.Jurišić 

2 4 4 3 

2 (+1 u 
svojstvu 

Predsjednika 
kluba 

zastupnika 
HSP Đapić-
dr. Jurišić) 

3 3 
1 (+1 ispred 

kluba) 
2 26 

Frano 
Perić 
HSP 

Đapić-dr. 
Jurišić 

0 0 2 0 ---- ---- ---- ---- ---- 2 

Ivan 
Krstanović 

HSP 
Đapić- 

dr.Jurišić 

0 0 0 0 1 0 0 0 
0 
 

1 

Stipe 
Krezo 
HSP 
Đapić- 

dr.Jurišić 

---- ---- ---- ---- ---- ---- 0 1 ---- 1 

Ivan Čeko 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

1 1 3 1 1 1 3 1 2 14 

Draško 
Cikojević 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

1 0 3 0 1 0 0 0 3 8 

Ivica Jozić 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

1 0 2 2 

1 (+1 u 
svojstvu 

Predsjednika 
Odbora za 

rad, 
zdravstvo...) 

1 1 1 0 10 

Jelena 
Knez Perić 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Marko 
Ursa 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

0 0 6 1 0 0 1 0 0 8 

Mislav 
Sučić 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 

1 1 3 4 ---- 2 0 1 0 12 

Stipe 
Pelivan 

HDZ BiH 
1 0 1 1 0 0 0 1 0 4 

Boris 
Barun 

HDZ BiH 
1 0 1 ---- 

1 (u svojstvu 
predsjednika 

kluba 
zastupnika 

3 (+1 u 
svojstvu 

predsjednika 
kluba 

2 
1 (ispred Kluba 
zastupnika HDZ 

BiH) 
4 14 



 

HDZ BiH) zastupnika 
HDZ BiH) 

Stipe 
Barun 

HDZ BiH 
0 ---- 1 0 1 0 0 0 0 2 

Darinko 
Mihaljević 
HDZ BiH 

6 ---- ---- ---- ---- ---- 0 0 0 6 

Marko 
Đerek 

HDZ BiH 
0 0 2 3 0 2 2 1 0 10 

Tihana 
Krželj 

HDZ BiH 
----- ----- 0 0 0 0 0 1 0 1 

Drago 
Puzigaća 

SNSD 
1 4 

9 (+ 1 u 
svojstvu 

predsjednika 
Kluba 

zastupnika 
SNSD) 

6 

1 (u svojstvu 
predsjednika 

Kluba 
zastupnika 

SNSD) 

3 1 0 2 28 

Slobodan-
Srbo Rodić 

SNSD 
0 ---- 0 0 0 0 0 1 (ispred kluba) 0 1 

Vanja 
Krneta 
SNSD 

0 3 0 0 ---- 1 ---- 0 ---- 4 

Jovo 
Paripović 

SNSD 
0 3 0 0 0 ---- 0 0 0 3 

Slobodan-
Baća 

Zivlak 
SNSD 

0 1 0 0 0 0 ---- 0 0 1 

Jasenko 
Tufekčić 

SDA 
4 3 0 2 

1 (u svojstvu 
predsjednika 

kluba 
zastupnika 

SDA) 

2 2 2 1 17 

Alija 
Đugum 

SDA 
1 1 0 0 0 0 0 0 0 2 

Ivan Tabak 
NS Radom 
za Boljitak 

0 0 0 0 ---- 0 0 0 0 0 

Ale 
Kamber 

Stranka za 
BiH 

8 6 4 5 2 1 5 3 2 36 

Krunoslav 
Vrdoljak 

SDP 
1 1 3 1 ---- 3 2 

2 (+1 u svojstvu 
predsjednika 
Odbora za 

poljoprivredu...) 

1 15 

UKUPNO 32 30 49 31 14 23 23 20 17 239 

Tabela: Sudjelovanje zastupnika u raspravama na sjednicama Skupštine u 2009. godini 
 
 
Najaktivniji po broju sudjelovanja u raspravama tijekom 2009. godine, bili su zastupnici Ale 

Kamber (Stranka za BiH), Drago Puzigaća (SNSD), Josip Perić (HSP Đapić-Jurišić), Drago 

Stanić (HSP Đapić-Jurišić), Jasenko Tufekčić (SDA), Mislav Sučić (HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo), Ivan Čeko (HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo), Ivica Jozić (HDZ 1990 Hrvatsko 

zajedništvo), Boris Barun (HDZ BiH), Marko Đerek (HDZ BiH), te Krunoslav Vrdoljak (SDP).39  

                                                 
39  Ovo su zastupnici koji su u raspravama sudjelovali 10 ili više puta. 



 

Broj diskusija i zastupničkih pitanja po zastupnicima
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Dijagram: Pregled broja sudjelovanja u diskusijama i postavljanju zastupničkih pitanja po zastupniku u   2009. 
godini 

U skupštinskim klupama Kantona 10 sjedi dvoje profesionalno angažiranih zastupnika koji se u 

tijeku 2009. godine nisu niti jednom javili za riječ po bilo kom osnovu (rasprava u diskusijama, 

postavljanje zastupničkih pitanja, pokretanje inicijativa). Riječ je o sljedećim zastupnicima:  

Jelena Knez Perić (HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo) 

Ivan Tabak (NS Radom za Boljitak) 

 

Zanimljivo je kako ovo dvoje zastupnika od početka svog mandata kontinuirano ostvaruju loše 

rezultate u aktivnom sudjelovanju na sjednicama.  

Zastupnica Jelena Knez-Perić (HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo) se primjerice u 2007. godini  

nije niti jednom javila za riječ na sjednicama po bilo kom osnovu, te je svoju zastupničku šutnju 

kratko prekinula u 2008. godini postavljanjem jednog zastupničkog pitanja, a u 2009. godini se 

ponovno pridržavala „principa apsolutne neaktivnosti“.  

 

Zastupnik Ivan Tabak (NS Radom za Boljitak) je jedini zastupnik koji od početka svog 

mandata, punih 38 mjeseci nije postavio niti jedno zastupničko pitanje, nije imao apsolutno 

nikakvu inicijativu niti je ikada sudjelovao u raspravi po bilo kojoj točci dnevnog reda. Unatoč 



 

tome, ovaj profesionalno angažirani zastupnik u Skupštini Kantona 10, ostvaruje prosječna 

mjesečna primanja od 2.584,43 KM. (podatak za prvih devet mjeseci 2009. godine). 

 

Zastupnik Slobodan-Baća Zivlak (SNSD) je svoju zastupničku šutnju kratko prekinuo u 2008. 

godini postavljanjem jednog zastupničkog pitanja, te u 2009. godini postavljanjem jednog 

zastupničkog pitanja i sudjelovanjem jedanput u raspravi na zasjedanjima Skupštine.  

Stipe Barun (HDZ BiH), također profesionalno angažirani zastupnik, se u pomenutom 

razdoblju javio svega 5 puta za riječ, te je postavio jedno zastupničko pitanje. U ovom kontekstu 

ga usko slijede, sada već bivši zastupnik Frano Perić (HSP BiH Đapić – dr. Jurišić) koji je 

ukupno 7 puta sudjelovao u raspravama, te također profesionalno angažirani zastupnik Ivan 

Krstanović (HSP BiH Đapić – dr. Jurišić) koji je postavio tri zastupnička pitanja i 4 puta 

sudjelovao u raspravama.  

 

Bitno je također istaknuti kako ipak postoji jedan broj zastupnika koji profesionalno obnašaju 

svoju zastupničku dužnost i aktivno sudjeluju na sjednicama skupštine od početka svog mandata 

(u smislu postavljanja zastupničkih pitanja, upućivanja inicijativa, te sudjelovanja u 

diskusijama), a radi se o zastupnicima koje smo kontinuirano isticali kao pozitivne primjere kroz  

naše protekle izvještaje, a to su: Ale Kamber (SBiH), Josip Perić (HSP BiH Đapić – dr. 

Jurišić), Drago Puzigaća (SNSD), Mislav Sučić (HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo), te sada 

već bivši zastupnik Darinko Mihaljević40 (HDZ BiH).  

Zastupnik Josip Perić je ujedno i zastupnik koji je uputio najveći broj zastupničkih inicijativa 

(8) u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009., zastupnici Drago Puzigaća i Mislav Sučić su uputili 

po dvije zastupničke inicijative, a predsjedatelj Skupštine, Drago Stanić, je uputio jednu 

inicijativu.  

Ovi podatci nam upravo pokazuju ono što CCI već odavno ističe, a to je da nisu svi zastupnici 

jednaki, te bez obzira na stranku, postoje oni koji su malo više ili malo manje aktivni.   

Zastupnici u Skupštini Kantona 10 su se u razdoblju od 01.01.2007. – 31.12.2009. ukupno javili 

za riječ 919 puta, odnosno u prosjeku 37 puta po zastupniku ili 31 put po održanoj sjednici. 

                                                 
40 Zastupnik Darinko Mihaljević je u mjesecu veljači podnio ostavku na mjesto zastupnika u Skupštini Kantona 10 
zbog preuzimanja dužnosti direktora ŽAS-a u Livnu, tako da je isti prisustvovao samo jednoj sjednici Skupštine u 
2009. godini 



 

Na žalost, u navedenom razdoblju zastupnici nisu predlagali određene zakone, niti su pokretali 

inicijative za usvajanje istih.  
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Pregled aktivnosti zastupnika na sjednicama u razdoblju od 01.01.2007. – 31.12.2009. 
2007. 2008. 2009. Ukupno 

Zastupnik Stranka Predloženo 
zakona 

Zastupnička 
pitanja 

Zastupničke 
inicijative 

Sudjelovanje 
u raspravi 

Predloženo 
zakona 

Zastupnička 
pitanja 

Zastupničke 
inicijative 

Sudjelovanje 
u raspravi 

Predloženo 
zakona 

Zastupnička 
pitanja 

Zastupničke 
inicijative 

Sudjelovanje 
u raspravi 

 

Drago 
Stanić 

HSP BiH 
Đapić-dr. 

Jurišić 
0 1 0 13 0 0 0 15 0 0 1 13 43 

Josip Perić 
HSP BiH 
Đapić-dr. 

Jurišić 
0 13 3 26 0 2 3 23 0 10 2 26 108 

Frano 
Perić 

HSP BiH 
Đapić-dr. 

Jurišić 
0 0 0 3 0 0 0 2 0 0 0 2 7 

Ivan 
Krstanović 

HSP BiH 
Đapić-dr. 

Jurišić 
0 0 0 0 0 1 0 3 0 2 0 1 7 

Stipe 
Krezo 

HSP BiH 
Đapić-dr. 

Jurišić 
--- --- --- --- --- --- --- --- 0 0 0 1 1 

Ivan Čeko 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 1 0 11 0 3 0 21 0 1 0 14 51 

Draško 
Cikojević 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 0 0 1 0 1 0 5 0 0 0 8 15 

Ivica Jozić 
HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 1 0 9 0 2 0 5 0 1 0 10 28 

Jelena 
Knez-
Perić 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 1 

Marko 
Ursa 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 0 0 3 0 3 0 7 0 3 0 8 24 

Mislav 
Sučić 

HDZ 1990 
Hrvatsko 

zajedništvo 
0 5 2 16 0 10 0 28 0 5 0 12 78 

Stipe 
Pelivan 

HDZ BiH 0 7 0 10 0 2 0 3 0 6 0 4 32 

Boris 
Barun 

HDZ BiH 0 4 0 7 0 8 0 15 0 5 0 14 53 

Stipe 
Barun 

HDZ BiH 0 0 0 1 0 0 0 2 0 1 0 2 6 

Darinko 
Mihaljević 

HDZ BiH 0 3 0 26 0 10 0 25 0 1 0 6 71 



 

Slobodan 
– Baća 
Zivlak 

SNSD 0 0 0 0 0 1 0 0 0 1 0 1 3 

Jasenko 
Tufekčić 

SDA 0 0 0 14 0 0 0 8 0 0 0 17 39 

Alija 
Đugum 

SDA 0 1 0 1 0 0 0 6 0 0 0 2 10 

Ivan 
Tabak 

NSRZB 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Ale 
Kamber 

SBiH 0 11 0 30 0 18 0 40 0 11 0 36 146 

Krunoslav 
Vrdoljak 

SDP 0 1 0 6 0 4 0 15 0 2 0 15 43 

UKUPNO 0 64 5 201 0 85 4 257 0 60 4 239 919 

 
Tabela: Pregled ukupne aktivnosti zastupnika po pitanju predlaganja zakona i incijativa, postavljanja zastupničkih pitanja, te sudjelovanja u diskusijama u razdoblju od 
01.01.2007.-31.12.2009. 

Ukupna aktivnost zastupnika u razdoblju od 01.01.2007. -31.12.2009.
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Dijagram: Pregled ukupne aktivnosti svakog od zastupnika u razdoblju od 01.01.2007. – 31.12. 2009.  
 



 

Pregled aktivnosti po strankama u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009.
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Dijagram: Pregled ukupne aktivnosti na sjednicama u 2007., 2008. i 2009. godini po strankama, kao i ukupna aktivnost u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009. , te 
usporedba ukupne aktivnosti po broju mandata koje stranke imaju u Skupštini.   
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Ako promatramo ukupnu aktivnost političkih stranaka u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009., iz 

prethodnog dijagrama vidimo da su stranke koje participiraju u radu Skupštine Kantona 10 uglavnom 

bile najaktivnije u 2008.godini. Kada je riječ o ukupnoj aktivnosti, najaktivnije su bile sljedeće stranke:  

HDZ 1990 Hrvatsko zajedništvo, HDZ BiH, HSP BiH Đapić-dr. Jurišić, SNSD, te SBiH. Najneaktivnija 

je bila Narodna stranka Radom za Boljitak čiji se zastupnik nije ni po kom osnovu javio za riječ na 

sjednicama Skupštine u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009. 

 

Ukoliko poredimo koliko su stranke u navedenom razdoblju bile aktivne u poređenju sa brojem mandata 

koje imaju u Skupštini dolazimo do podatka da je Stranka za BiH bila daleko najaktivnija sa 146 

sudjelovanja u aktivnom radu na sjednicama, potom SDP sa 43 sudjelovanja,  te HSP BiH Đapić-dr. 

Jurišić sa prosječ
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KRŠENJE POSLOVNIKA O RADU SKUPŠTINE KANTONA 10  
 
Poslovnik o radu je prekršen činjenicom da Program  rada Skupštine u 2009. godini nije donesen iako po 

Poslovniku o radu „Skupština donosi program rada za narednu godinu do kraja tekuće godine“.42 

Kršenjem ove odredbe Poslovnika o radu, Skupština Kantona 10 je automatski prekršila i članak 47 

Poslovnika o radu koji nalaže da „Skupština tromjesečno razmatra ostvarivanje programa rada i 

poduzima odgovarajuće mjere za njegovo izvršenje.“  Na žalost, i u 2010. godinu, Skupština ulazi bez 

kreiranog Programa rada. 

Centri civilnih incijativa su kontinuirano upozoravali da je nedonošenje programa rada u razumnom 

roku postala uobičajena praksa ove Skupštine. Kršenje Poslovnika o radu u ovom segmentu evidentno je 

još od početka mandata ovog saziva Skupštine, a ista ne snosi apsolutno nikakve sankcije za 

nedonošenje programa rada u roku. Tako je Skupština Kantona 10 cijelu 2007. godinu radila bez 

programa rada, dok je (polugodišnji!) Program rada za 2008. usvojen tek u drugoj polovici te godine. 

Ova problematika je nažalost marginalizirana od strane Skupštine, te ovime Skupština samo pokazuje da 

nema jasnu viziju o svom radu, niti želju da svoj rad vrednuje na godišnjem nivou, a  kamoli 

tromjesečno kako je to propisano Poslovnikom.  

Jedan dio odgovornosti također snosi i Vlada Kantona 10 jer je svoj Program rada za 2009. godinu 

dostavila sa velikim zakašnjenjem na Skupštinu43, koja potom glavni dio svojih aktivnosti planira na 

osnovu Vladinog Programa. Međutim, Skupština u tom slučaju treba i mora iscrpiti sve demokratske 

mehanizme kako bi se Program rada Vlade ubuduće donosio na vrijeme.  

Poslovnikom o radu također nije jasno precizirano koliko sjednica mjesečno Skupština Kantona 10 treba 

održati, budući se sjednica Skupštine u pravilu saziva tek onda kada se procjeni da je prikupljeno 

dovoljno materijala za sjednicu. Ovo je ujedno i jedan od razloga zbog kojeg se sjednice Skupštine 

sazivaju najblaže rečeno sporadično.   

 

 

 

 

                                                 
42   Narodne novine Hercegbosanske županije, ebenda. 
43  Program rada Vlade je donesen na 69. sjednici Vlade (28.05.2009.), a na Skupštini je usvojen 16.06.2009. (26. sjednica 
Skupštine). 



 

ZAKLJUČCI 

 

�Skupština Kantona 10, odnosno najviše zakonodavano tijelo Kantona 10, je ostvarilo  

poražavajuće rezultate u 2009. godini. Zastupnici u Skupštini Kantona 10 su u 2009. godini na 

sjednicama ukupno radili cca. 6 (osmosatnih) radnih dana. Skupština Kantona 10 je 

kantonalna skupština koja je u 2009. godini najrjeđe zasjedala (9 puta), te je također i jedna od tri 

skupštine koja je  realizirala najmanji broj točaka dnevnog reda (60). Čak ni činjenica da je 

Kanton 10 jedan od najnerazvijenijih kantona u Federaciji BiH, nije potaklo Skupštinu da 

aktivnije radi na rješavanju ključnih problema građana u ovom Kantonu;  

�U 2009. godini Skupština je usvojila svega 7 akata (13%) koji mogu na sustavan način 

pridonijeti rješavanju dijela zahtjeva iz GP, što govori o slaboj posvećenosti ovog tijela ka 

rješavanju ključnih problema građana u ovom Kantonu.  

� Vlada Kantona 10 je u parlamentarnu proceduru u tijeku 2009. godine uputila 13 zakona, dok 

je Skupština istu u potpunosti provela za svega 8 zakona (ili cca. dvije trećine upućenih zakona). 

� 72% zastupnika je u 2009. godini bilo aktivno po pitanju postavljanja zastupničkih pitanja, a 

svega 12% po pitanju upućivanja zastupničkih inicijativa. Jednako slabu posvećenost zastupnika 

ka rješavanju ključnih problema građana vidimo i u zastupničkim pitanjima, od kojih se svega 

58,3% može dovesti u vezu sa GP.  

Zastupnici također nisu bili pretjerano aktivni ni u upućivanju zastupničkih inicijativa u 

proteklom razdoblju, te je tako od 01.01. 2007. do 31.12.2009., upućeno svega 13 zastupničkih 

inicijativa ili u prosjeku 0,43 inicijativa po održanoj sjednici. Zastupnik Josip Perić je ujedno i 

zastupnik koji je uputio najveći broj zastupničkih inicijativa (8) u razdoblju od 01.01.2007.-

31.12.2009..Na žalost, u navedenom razdoblju zastupnici nisu predlagali određene zakone, niti 

su pokretali inicijative za usvajanje istih.  

�Zastupnici u Skupštini Kantona 10 su se u razdoblju od 01.01.2007. – 31.12.2009. ukupno 

javili za riječ 919 puta, odnosno u prosjeku 37 puta po zastupniku ili 31 put po održanoj sjednici. 

�Ako promatramo ukupnu aktivnost političkih stranaka u razdoblju od 01.01.2007.-31.12.2009., 

stranke koje participiraju u radu Skupštine Kantona 10 uglavnom su bile najaktivnije u 

2008.godini. Najneaktivnija je bila Narodna stranka Radom za Boljitak čiji se zastupnik nije ni 

po kom osnovu javio za riječ na sjednicama Skupštine u razdoblju od 01.01.2007.-30.09.2009. 

�Nasuprot tome, zastupnici u Skupštini Kantona 10  su u prvih devet mjeseci 2009. godine za 

četiri radna dana efektivnog zasjedanja na sjednicama Skupštine ukupno ostvarili primanja od 

gotovo 400 tisuća konvertibilnih maraka ili 100 tisuća po radnom danu, što predstavlja 

poražavajuću činjenicu za ovo tijelo; 



 

�Naknada za rad u radnim tijelima Skupštine Kantona 10 iznosi 100,00KM po održanoj 

sjednici. S obzirom da se među članovima radnih tijela Skupštine nalaze i profesionalno 

angažirani zastupnici koji primaju plaću za svoj rad u Skupštini i koji bi svakodnevno trebali 

barem 8h posvetiti radu ovog tijela, zaista je nelogično da isti primaju i naknade za rad u 

radnim tijelima Skupštine; 

�Zaključno sa 31.12.2009. godine Skupština ovog Kantona nije kreirala program rada za 2009. 

godinu, niti za 2010. godinu. Kršenje Poslovnika o radu u ovom segmentu evidentno je još od 

početka mandata ovog saziva Skupštine, a ista ne snosi apsolutno nikakve sankcije za 

nedonošenje programa rada u roku. Tako je Skupština Kantona 10 cijelu 2007. godinu radila 

bez programa rada, dok je (polugodišnji!) Program rada za 2008. usvojen tek u drugoj polovici 

te godine. Ova problematika je nažalost marginalizirana od strane Skupštine, te ovime 

Skupština samo pokazuje da nema jasnu viziju o svom radu, niti želju da svoj rad vrednuje na 

godišnjem nivou, a  kamoli tromjesečno kako je to propisano Poslovnikom.  

�Poslovnikom o radu također nije jasno precizirano koliko sjednica mjesečno Skupština 

Kantona 10 treba održati, budući se sjednica Skupštine u pravilu saziva tek onda kada se 

procjeni da je prikupljeno dovoljno materijala za sjednicu. Ovo je ujedno i jedan od razloga 

zbog kojeg se sjednice Skupštine sazivaju najblaže rečeno sporadično.   

�Ne postoji jasna odgovornost (institucionalna i pojedinačna) za loše ostvarene rezultate u 

dosadašnjem radu; 

�Poslovnikom o radu nisu jasno utvrđena prava i obveze profesionalno angažiranih zastupnika 

u Skupštini; 

�Dvoje zastupnika u Skupštini Kantona 10 u 2009. godini ni na koji način nisu koristili svoja 

zastupnička prava u Skupštini, što znači da nisu postavili niti jedno zastupničko pitanje ili 

pokrenuli inicijativu, niti su na bilo koji način aktivno sudjelovali u raspravama na sjednicama 

Skupštine. Od ovo dvoje zastupnika, Ivan Tabak (NS Radom za Boljitak) je jedini zastupnik 

koji punih 38 mjeseci nije niti jednom uzeo učešće na zasjedanjima Skupštine Kantona 10  po 

bilo kojem osnovu.  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

PREPORUKE  

  

U skladu sa nalazima monitoringa predlažemo sljedeće: 

 

� Skupština Kantona 10 treba poduzeti sve mjere kako bi se žurno usvojio kvalitetan i realan 

Program rada za 2010. godinu, sa jasno naznačenim rokovima za svaku planiranu aktivnost i 

odgovornim institucijama i pojedincima, kako bi se mogla pratiti daljnja implementacija kao i 

usklađenost istoga sa Građanskom platformom; 

� Izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Skupštine Kantona 10 definirati i određeni vid 

sankcioniranja za kršenje obveza utvrđenih Poslovnikom o radu; 

� Izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Skupštine Kantona 10 definirati pozicije 

profesionalno angažiranih zastupnika u skupštini  kroz njihova prava i obveze; 

� Izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Skupštine Kantona 10 definirati pojedinačno 

vrednovanje zastupnika ovisno o njihovom angažmanu u radu Skupštine;  

� Intenzivirati broj mjesečnih zasjedanja Skupštine; 

� U narednom razdoblju aktivnije inicirati donošenje zakona, strategija i programa koji će 

značajnije utjecati na poboljšanje kvalitete života građana, sukladno zahtjevima iz Građanske 

platforme, a u skladu sa nadležnostima kantonalnih vlasti (Razvojna strategija, Strategija 

zapošljavanja i sl.); 

� U narednom razdoblju intenzivnije se baviti mjerama za prevazilaženje svjetske ekonomske 

krize, u skladu sa predviđenim mjerama na razini Federacije, ali i države BiH, a u skladu sa 

nadležnostima kantona. Sukladno tome, inicirati i inzistirati na ukidanju naknada za rad u radnim 

tijelima svim zastupnicima u Skupštini Kantona 10, zastupničkim paušalima i naknadama za 

prisustvo sjednicama profesionalno angažiranim zastupnicima, te svim drugim naknadama u 

kojima je određeni vid uštede moguć (izdatci za reprezentaciju, izdatci za materijal i sl.). Za 

primjer mogu poslužiti drugi parlamenti u BiH i okruženju, koji, također, zastupnicima ne 

isplaćuju dodatne naknade za rad u povjerenstvima. (Primjer 1: Narodna Skupština Republike 

Srpske - ne postoji naknada za dolazak i prisustvovanje na sjednicama, a također, ne postoji 

naknada za rad u povjerenstvima i odborima članovima ovih tijela, izuzev naknade koju primaju 

predsjednici odbora i povjerenstava; Primjer 2: Kanton Sarajevo - zastupnici učešće u radu 

povjerenstava dodatno ne naplaćuju, bez obzira da li je riječ o „profesionalcima“ ili ne, samo 

spoljni suradnici primaju nadoknadu za rad u povjerenstvima.)  



 

OSOBNI KARTONI ZASTUPNIKA 

Slijede podatci za svakog od zastupnika pojedinačno u smislu njegove aktivnosti i davanja doprinosa u 

radu Skupštine Kantona 10 u 2009. godini kao i osobnih primanja za rad u Skupštini (za prvih devet 

mjeseci 2009. godine). 
IME I PREZIME DRAGO STANIĆ  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA  
(PREDSJEDATELJ SKUPŠTINE) 

STRANKA  HSP BiH ĐAPIĆ - DR. JURIŠIĆ 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj 

sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA44  
 

4.103,27 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA 
OPĆIM IZBORIMA 2006. GOD.  

564 

 
 
 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN KOMISIJE ZA USTAV I POSLOVNIK; ČLAN 
ZAKONODAVNO – PRAVNOG POVJERENSTVA ; ČLAN ODBORA 

ZA PROSTORNO UREĐENJE, STAMBENO – KOMUNALNU 
POLITIKU I INFRASTRUKTURU 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON  ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE  UČEŠĆE U RASPRAVI  

0 0/1 13 

 

IME I PREZIME DRAGO PUZIGAĆA 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE  
(ZAMJENIK PREDSJEDATELJA SKUPŠTNE) 

STRANKA  SNSD 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

1.212 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ZAKONODAVNO – PRAVNOG POVJERENSTVA; 
ČLAN ODBORA ZA EKONOMSKU I FINANCIJSKU 
POLITIKU, DECENTRALIZACIJU I PRIVATIZACIJU; 

ČLAN ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG 
POVJERENSTVA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 6/1 28 

 

IME I PREZIME JASENKO TUFEKČIĆ 

 
PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE 

DA 
(ZAMJENIK PREDSJEDATELJA SKUPŠTINE) 

STRANKA  SDA 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

3.732,65 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

611 

                                                 
44  U prosječna mjesečna primanja zastupnika nismo uračunali naknade za rad u radnim tijelima (za zastupnike koji su 
članovi istih) 



 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN POVJERENSTVA UA USTAV I POSLOVNIK; 
PREDSJEDNIK ZAKONODAVNO – PRAVNOG ČLAN 
ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG POVJERENSTVA  

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 17 

 

IME I PREZIME IVAN KRSTANOVIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  HSP BiH ĐAPIĆ - DR. JURIŠIĆ 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj 

sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.897,77 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA 
OPĆIM IZBORIMA 2006. GOD.  

591 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN KOMISIJE ZA IZBOR I IMENOVANJE; ČLAN ODBORA ZA 
POLJOPRIVREDU, VODOPRIVREDU I ŠUMARSTVO; ČLAN ODBORA 

ZA ZAŠTITU OKOLIŠA, JAVNOG ZDRAVLJA I POTROŠAČA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 2/0 1 

 

IME I PREZIME JOSIP PERIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HSP BiH ĐAPIĆ - DR. JURIŠIĆ 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj 

sjednica) 

0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA 
OPĆIM IZBORIMA 2006. GOD.  

1.306 

 

ODBOR / KOMISIJA  ODBOR ZA OBRAZOVANJE, KULTURU, ŠPORT I MLADE – 
PREDSJEDNIK; ODBOR ZA EKONOMSKU I FINANCIJSKU 
POLITIKU, DECENTRALIZACIJU I PRIVATIZACIJU; ODBOR 

ZA JEDNAKOPRAVNOST SPOLOVA  
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 10/2 26 

 

IME I PREZIME FRANO PERIĆ 

PROFESIONALNO 
ANGAŽIRAN DA/NE 

NE 

STRANKA  HSP BiH ĐAPIĆ - DR. JURIŠIĆ 

BROJ IZOSTANAKA SA 
SJEDNICA SKUPŠTINE 

(Broj izostanaka/broj 
sjednica) 

0/4 

PROSJEČNA MJESEČNA 
PRIMANJA  

 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH 
GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

402 

 

ODBOR / KOMISIJA  ODBOR ZA PRAVDU, OPĆ.UPRAVU,LOKALNU SAMOUPRAVU, 
LJUDSKA PRAVA I SLOBODE- PREDSJEDNIK; ODBOR ZA RAD, 
ZDRAVSTVO, SOC. POLITIKU I STRADALNIKE DOMOVINSKOG RATA- 
ČLAN; ADMINISTRATIVNO – PRAVNO POVJERENSTVO – ČLAN  

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / 

INICIJATIVE 

UČEŠĆE U RASPRAVI 



 

0 0/0 2 

 

IME I PREZIME STIPE KREZO 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HSP BiH ĐAPIĆ - DR. JURIŠIĆ 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE (Broj 
izostanaka/broj sjednica) 

1/3 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM IZBORIMA 
2006. GOD.  

376 

 
 

 
 

ODBOR / KOMISIJA   

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / 

INICIJATIVE 

UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 1 

 

IME I PREZIME STIPE PELIVAN  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ BIH 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE (Broj 
izostanaka/broj sjednica) 

0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM IZBORIMA 
2006. GOD.  

833 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN KOMISIJE ZA IZBOR I IMENOVANJE; 
ČLAN ODBORA ZA POLJOPRIVREDU, 
VODOPRIVREDU I ŠUMARSTVO; ČLAN 

ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG 
POVJERENSTVA  

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 6/0 4 

 

IME I PREZIME BORIS BARUN 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ BIH 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

700,00 KM 45 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM IZBORIMA 2006. 
GOD.  

609 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN POVJERENSTVA ZA USTAV I 
POSLOVNIK; ČLAN ZAKONODAVNO – 

PRAVNOG POVJERENSTVA; ČLAN 
ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG 

POVJERENSTVA 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 5/0 14 

 

                                                 
45 Zastupnik je izostao sa jedne sjednice te tako nije primio naknadu za prisustvo istoj. Iz tog razloga su njegova prosječna 
neto primanja nešto niža od ostalih zastupnika koji nisu profesionalno angažirani. 



 

 

IME I PREZIME STIPE BARUN  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  HDZ BIH 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.728,89 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

658 

 

ODBOR / KOMISIJA  ODBOR ZA PRAVDU, OPĆU UPRAVU, LOKLANU 
SAMOUPRAVU, LJUDSKA PRAVA I SLOBODE; 

ODBOR ZA EKONOMSKU I FINAICIJSKU POLITIKU, 
DECENTRALIZACIJU I PRIVATIZACIJU; PREDSJEDNIK 

ODBORA ZA PROSTORNO UREĐENJE STAMBENU I 
KOMUNALNU POLITIKU I INFRASTRUKTURU 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 2 

 

 

IME I PREZIME DARINKO MIHALJEVIĆ  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA  

STRANKA  HDZ BIH 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/1 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

1.911,74 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

798 

 

ODBOR / KOMISIJA  PREDSJEDNIK KOMISIJE ZA IZBOR I IMENOVANJE; 
ČLAN ODBORA ZA OBRAZOVANJE, KULTURU, ŠPORT 

I MLADE; ČLAN ODBORA ZA ZDRAVSTVO, SOC. 
POLITIKU I STRADALNIKE DOMOVINSKOG RATA.  

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 6 

 

 

IME I PREZIME TIHANA KRŽELJ  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ BIH 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/7 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

366 

 

 ODBOR / KOMISIJA  --- 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 1 

 

 

 



 

 

IME I PREZIME MARKO ĐEREK 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ BIH  

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

458 

 

 
ODBOR / KOMISIJA  --- 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 2/0 10 

 

IME I PREZIME IVAN ČEKO 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  HDZ 1990 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.873,78 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

655 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN POVJERENSTVA ZA USTAV I POSLOVNIK; 
ČLAN ZAKONODAVNO – PRAVNOG POVJERENSTVA; 
ČLAN ODBORA ZA JEDNAKOPRAVNOST SPOLOVA  

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 14 

 

 

IME I PREZIME DRAŠKO CIKOJEVIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ 1990 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

545 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN KOMISIJE ZA IZBOR I IMENOVANJE; ČLAN 
ODBORA ZA RAD ZDRAVSTVO, SOC.POLITIKU I 
STRADALNIKE DOM. RATA; ČLAN ODBORA ZA 

ZAŠTITU OKOLIŠA, JAVNOG ZDRAVLJA I 
POTROŠAČA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 8 

 

 

 

 

 



 

 

IME I PREZIME IVICA JOZIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE  

STRANKA  HDZ 1990 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

447 

 
 

 

 

ODBOR / KOMISIJA  ODBOR ZA PRAVDU, OPĆU UPRAVU, LOK. 
SAMOUPRAVU, LJUDSKA PRAVA I SLOBODE; ČLAN 
ODBORA ZA PROSTORNO UREĐENJE, STAMBENO 

KOMUNALNU POLITIKUI INFRASTRUKTURU; 
PREDSJEDNIK ODBORA ZA RAD, ZDRAVSTVO I SOC. 

POLITIKU I STRADALNIKE DOMOVINSKOG RATA 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 10 

 

 

IME I PREZIME JELENA KNEZ-PERIĆ  

PROFESIONALNO ANGAŽIRANA DA/NE DA 

STRANKA  HDZ 1990 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.261,49 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

435 

 
 

 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN POVJERENSTVA ZA USTAV I POSLOVNIK; 
ČLAN POVJERENSTVA ZA IZBOR I IMENOVANJA; 
ODBOR ZA OBRAZOVANJE, KULTURU, ŠPORT I 

MLADE 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 0 

 

 

IME I PREZIME MARKO URSA 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  HDZ 1990 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.598,57 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

451 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ZAKONODAVNO – PRAVNOG POVJERENSTVA; 
PREDSJEDNIK ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG 

POVJERENSTVA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 3/0 8 

 

 

 



 

 

IME I PREZIME MISLAV SUČIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  HDZ 1990  

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

775 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODBORA ZA POLJOPRIVREDU I ŠUMARSTVO; 
ČLAN ODBORA ZA EKONOMSKU I FINANCIJSKU 
POLITIKU, DECENTRALIZACIJU I PRIVATIZACIJU; 
ČLAN ODBORA ZA ZAŠTITU OKOLIŠA, JAVNOG 

ZDRAVLJA I POTROŠAČA 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 5/0 12 

 

IME I PREZIME IVAN TABAK  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  NS „RADOM ZA BOLJITAK“ 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.584,43 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

137 

 
 
 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODBORA ZA KULTURU, ŠPORT I MLADE; 
PREDSJEDNIK ODBORA ZA EKONOMSKU I 

FINANCIJSKU POLITIKU, DECENTRALIZACIJU I 
PRIVATIZACIJU; ČLAN ODBORA ZA PROSTORNO 
UREĐENJE, STAMBENO KOMUNALNU POLITIKUI 

INFRASTRUKTURU; 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 0 

 

 

IME I PREZIME ALE KAMBER  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  STRANKA ZA BIH  

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.737,36 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

511 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODBORA ZA KULTURU, ŠPORT I MLADE; ČLAN 
ODBORA ZA POLJOPRIVREDU I ŠUMARSTVO; 

PREDSJEDNIK ODBORA ZA JEDNAKOPRAVNOST 
SPOLOVA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 11/0 36 

 

 

 

 



 

IME I PREZIME KRUNOSLAV VRDOLJAK 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  SDP 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.780,39 KM 

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

357 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ZAKONODAVNO – PRAVNOG 
POVJERENSTVA; PREDSJEDNIK ODBORA ZA 

POLJOPRIVREDU, VODOPRIVREDU I ŠUMARSTVO; 
ČLAN ADMINISTRATIVNO – PRAVNOG 

POVJERENSTVA 
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 2/0 15 

 

 

IME I PREZIME SLOBODAN – SRBO RODIĆ  

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  SNSD 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

577 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODBORA ZA IZBOR I IMENOVANJE; ČLAN 
ODBORA ZA RAD, ZDRAVSTVO, SOC.POLITIKU I 

STRADALNIKE DOMOVINSKOG RATA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 1 

 

 

IME I PREZIME VANJA KRNETA 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE NE 

STRANKA  SNSD 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
3/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

897 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODBORA ZA PROSTORNO UREĐENJE, 
STAMBENO KOMUNALNU POLITIKUI 

INFRASTRUKTURU; ČLAN ODBORA ZA 
JEDNAKOPRAVNOST SPOLOVA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 4 

 

 

 

 



 

IME I PREZIME JOVO PARIPOVIĆ 

PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE DA 

STRANKA  SNSD 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.381,87 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

509 

 
 

 
ODBOR / KOMISIJA  ČLAN POVJERENSTVA ZA USTAV I POSLOVNIK; 

ČLAN ODBORA ZA POLOPRIVREDU, VODOPRIVREDU 
I ŠUMARSTVO; ČLAN ODBORA ZA EKONOMSKU I 

FINANCIJSKU POLITIKU, DECENTRALIZACIJU I 
PRIVATIZACIJU; 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM  2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 3 

 

 

IME I PREZIME SLOBODAN – BAĆA ZIVLAK 

 
PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE 

NE 

STRANKA  SNSD 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA 
SKUPŠTINE (Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
1/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

716,70 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

989 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN ODOBORA ZA KULTURU, ŠPORT I MLADE; 
PREDSJEDNIK ODBORA ZA ZAŠTITU OKOLIŠA, 

JAVNOG ZDRAVLJA I POTROŠAČA 

PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 1/0 1 

 

 

IME I PREZIME ALIJA ĐUGUM 

 
PROFESIONALNO ANGAŽIRAN DA/NE 

DA  

STRANKA  SDA 

BROJ IZOSTANAKA SA SJEDNICA SKUPŠTINE 
(Broj izostanaka/broj sjednica) 

 
0/9 

PROSJEČNA MJESEČNA PRIMANJA  
 

2.447,68 KM  

BROJ OSVOJENIH GLASOVA NA OPĆIM 
IZBORIMA 2006. GOD.  

305 

 
 
 
 

 

ODBOR / KOMISIJA  ČLAN KOMISIJE ZA IZBOR I IMENOVANJE; ČLAN 
ODBORA ZA PRAVDU, OPĆU UPRAVU, LOK. 

SAMOUPRAVU, LJUDSKA PRAVA I SLOBODE; ČLAN 
ODBORA ZA ZAŠTITU OKOLIŠA, JAVNOG ZDRAVLJA I 

POTROŠAČA  
PREDLOŽENO NA SJEDNICAMA SKUPŠTINE KANTONA 10 TIJEKOM I - IX 2009. GODINE 

ZAKON ZASTUPNIČKA PITANJA / INICIJATIVE UČEŠĆE U RASPRAVI 

0 0/0 2 



19 

Dodatak 1: Zastupnička pitanja i inicijative 

 

Zastupnik/ica Zastupničko pitanje/inicijativa Broj sjednice na kojoj 
je postavljeno/upućena 

Kome je upućeno Status odgovora/status 
inicijative 

Pitanje/incijativa u 
skladu sa GP 

(DA/NE) 
Ale Kamber Da li vam je poznato da zbog neplanske sječe presušuje sve više izvora vode, 

posebno u općinama Bosansko Grahovo i Kupres pri čemu su posebno pogođeni 

Preodac koji je ostao bez velikog broja vrela, te Vukovsko i Bućevača, čime se 

teren pretvara u pustaru, a povratnici dovode pred svršen čin ako nemaju pitku 

vodu? Kad se namjeravate na licu mjesta uvjeriti u moje navode i što kanite po 

tom pitanju učiniti? Manje vode za sada nekima bi ubrzo moglo značiti manje 

vode svima, a voda je uz šumu naše najveće bogatstvo. Da li je Vlada 

provjeravala putem nadležnih inspekcija sve učestalije navode o radioaktivnom 

otpadu u Buškom jezeru? Ako nije da li će zbog smirivanja mještana i 

odbacivanja eventualnih špekulacija u tom pogledu poduzeti mjere ispitivanja 

vode u toj akumulaciji što sigurno košta daleko manje od svakog četvrtog u 

kantonu sa oboljenjem od karcinoma? 

23. (10.02.2009.) Vlada i resorna ministarstva Dobio odgovor (25.6.2009.) DA 

Ale Kamber Na posljednjem zasjedanju OV Livno iznijet je podatak da je prostorija bivšeg 

Fonda stanovanja u ulici Kralja Tvrtka u Livnu kupila Federalna Investicijska 

banka. Takva banka nam je svakako potrebna, ali da li je procedura oko prodaje 

do kraja ispoštovana i kako je tekla? Da li su ispoštovane zakonske odredbe u 

svemu, a posebno Odredbe zakona oa javnim nabavkama od kupca i prodavca 

prostora, jer možda je bilo i povoljnijih ponuđača prostora? U vlasništvu općine je 

od 1975. godine i zgrada "Preporoda" u ulici Kalajdžinica u kojoj su godinama i 

MDD merhamet i SDA. Pod kojim uvjetima su navedeni subjekti korisnici 

zgrade? Ko je i koliko investirao u obnovu te zgrade? Da li postoje svi potrebni 

papiri za dogradnju i rekonstrukciju? Jesu li u ovom slučaju poštovane zakonske 

odredbe, posebno odredbe Zakona o javnim nabavkam, o građenju i dr? 

23. (10.02.2009.) Vlada i resorna ministarstva Nije dobio odgovor DA 

Slobodan Rodić-Srbo Nakon koliko se godina može ući u privatne šume odnosno gajeve poslije izvršene 

sječe šume? Ako se to ne poštuje što ste preduzeli po tom pitanju? 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva 

Dobio odgovor (24.02.09.) NE 

Boris Barun Po kojem je kriteriju Općina Livno dobila najmanje grantovskih sredstava, a 

gospodarski razvoj definiran Odlukom Vlade, broj 01-02-292-1/08 od 4. prosinca 

2008. godine? 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo gospodarstva Dobio odgovor (26.02.09.) DA 

Boris Barun Budući da je HR završila svoj dio radova Sinj-Vaganj-Prolog, pitam, koliko će 

Vlada HBŽ ove godine izdvojiti sredstava za izgradnju ceste Prolog-Vaganj-Sinj 

te koliko je točno još kilometara ili metara zemljanih radova ostalo na predmetnoj 

dionici do granice sa RH? Koliko je još potrebno ukupno sredstava da bi se 

komppletno zemljani radovi odradili? Koliko je potrebno ukupno sredstava za 

puštanje ove dionice u promet? 

23. (10.02.2009.) Predsjednik Vlade i ministar 

gospodarstva 

Nije dobio odgovor DA 



 

Mislav Sučić Je li Vlada razgovarala s Elektroprivredom HZ HB po pitanju rudnika Tušnica jer 

su rudnici pripali Elektroprivredi BiH, a Elektroprivreda HZ HB je dala 

suglasnost da će "pod svoje okrilje" uzeti naš rudnik Tušnica? 

23. (10.02.2009.) Vlada Nije dobio odgovor NE 

Mislav Sučić Kada će se vidjeti efekti davanja koncesija od strane Vlade na području naše 

županije? 

23. (10.02.2009.) Vlada Nije dobio odgovor DA 

Josip Perić Suprotstavio sam se pojedinim inspekcijskim službama kada su dolazili u nadzor i 

naravno nisu napravili velika reda u radu na crno, punjenju Proračuna posebno 

ovih općinskih i županijskih jer većina tih kazni ode u Federaciju i to onda ispada 

kao reket. Ti inspektori koji su se na takav način ponašali naišli su ovdje i na 

jednu barijeru - ne smiju ući u pojedine objekte jer krim inspektori PU Livno i 

Tomislavgrad drže poker aparate i oni tamo ne smiju ući. Pitam, je li to u sklopu 

njihove redovne djelatnosti - držanje poker aparata i neplaćanje poreza? Ako nije 

što ćete poduzeti po tom pitanju? Inspektori iz Porezne uprave ne smiju ući jer ih 

se boje. 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Dobio odgovor (26.03.09.) DA 

Josip Perić Jedna, nazovimo ovlaštena osoba, je djelatnicu Skupštine HBŽ, zbog pretjecanja 

na Bobari dovukao u policiju na pretres vozila, izmislio carinski prekršaj da bi 

ženu izmaltretirao "na mrtvo ime". Zašto se to zataškalo umjesto da se ta osoba 

zbog zlouporabe položaja odstrani s posla, a da ne kažem što se sve veže za tu 

osobu i kako je došla do tog posla? To su reketari koji zloupotrebljavaju sustav i 

svoju poziciju. 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Dobio odgovor 

(26.03.09.) 

NE 

Vanja Krneta Zbog čega uskraćujete pravo djeteta na obrazovanje i na nezakonit način 

uskraćujete odnosno osporavate redovno školovanje? Naime i pored upozorenja 

glavnog federalnog inspektora gospodina Ivana Culjka da je svjedočanstvo o 

završenom osnovnom razredu Osnovne škole "Harmoni II" u Bihaću pravovaljano 

no Vi i dalje zabranjujete upis Dušku Bajić u Srednju školu u Drvaru. U 

Okvirnom zakonu o osnovnom i srednjem obrazovanju u BiH ("Službeni glasnik 

BiH", broj 18/03) stoji: u slučaju sukoba prava prednost se daje onom pravu, 

tumačenju ili djelovanju koji će najviše koristiti interesu djeteta. 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo znanosti, 

prosvjete, kulture i športa 

Dobila odgovor (19.02.09.) DA 

Slobodan Zivlak Baća Poslije izvršene sječe šume u nekom odjelu, nakon koliko godina se opet ponovo 

može ući u taj odjel?Kad i kako se može ući prije i pod kojim uslovima? Ako se 

uđe prije u odjel za ponovnu sječu - koliko tih odjela maksimalno može biti u 

jednoj radnoj jedinici odnosno javnom poduzeću? 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva 

Dobio odgovor (24.02.09.) NE 

Drago Puzigaća Koliko je procentualno svako ministarstvo u Vladi Kantona 10 ispunilo vlastite 

programe rada koji su usvojeni od strane ove Skupštine za 2007. godinu i 2008. 

godinu? 

23. (10.02.2009.) Vlada Nije dobio odgovor NE 

Drago Puzigaća Koliko je zaključaka Kolegij Skupštine donio u 2008. godini prema Vladi 

Kantona 10 i koliko je tih zaključaka ispoštovano u 2008. godini? Koliko je 

zaključaka Skupština Kantona 10 donijela u 2008. godini i koliko je tih zaključaka 

realizovano u 2008. godini? 

23. (10.02.2009.) Predsjednik Skupštine i 

tajnik Skupštine 

Nije dobio odgovor NE 

Darinko Mihaljević Razmišljate li o potrebi zaštite građana i njihove imovine i ulaganja i o 

sprečavanju pojava koje su građani imali prilikom izgradnje telekomunikacija i 

23. (10.02.2009.) Predsjednik Vlade i 

predsjednik Skupštine 

Nije dobio odgovor NE 



 

elektroinstalacija (TELEKOM i ELEKTROPRIVREDA)? 

Stipe Pelivan Koliko je na ime pomoći od Vlade Federacije za pomoć nerazvijenim županijama 

prebačeno novca u 2008. godini? Koliko je na ime dobiti od Javnog poduzeća HB 

Šume i na ime poreza na dobit prebačeno u Proračun Hercegbosanske županije? 

23. (10.02.2009.) Ministarstvo financija Dobio odgovor (17.02.09.) DA 

Stipe Pelivan Prema Zakonu o koncesijama koncesionar, Vlada županije, je obvezna najmanje 

jednom godišnje podnijeti izvješće Skupštini o datim, realiziranim i 

nerealiziranim ugovorima kako bi Skupština kao zakonodavno tijelo mogla 

sugerirati, predlagati određene promjene kod tih ugovora koji su dati. Kad će se ta 

točka dnevnog reda naći na sjednici Skupštine HBŽ? 

23. (10.02.2009.) Predsjednik Vlade i 

predsjednik Skupštine 

Nije dobio odgovor DA 

Krunoslav Vrdoljak Nazad 15 dana od strane NO ŠGD je donesena Odluka kojom se cijena ogrjevnog 

drveta za građanstvo povećava za 12,5 \%. Stiče se dojam da Skupština Društva 

ne kontrolira niti prati što radi to Društvo sa Nadzornim i Upravnim Odborom jer 

u ovakvoj situaciji donijeti takvu Odluku smatram da graniči sa ludilom. Kao 

predsjednik Skupštine Društva jeste li u toku toga odnosno treba li reagirati na tu 

Odluku? 

23. (10.02.2009.) Predsjednik Vlade (u 

funkciji predsjednika 

Skupštine ŠGD) 

Nije dobio odgovor DA 

Josip Perić U Narodnim novinama HBŽ stoji da su za zgradu branitelja u Tomislavgradu 



 

zapošljavanje. Pored ove aktivnosti, usporedo razvijati i razrađivati mehanizam, 

institut volontiranja, koji isto tako omogućava mladim ljudima odrađivanje 

pripravničkog staža uz, za Županiju, vrlo povoljne financijske uvjete. Ako odmah 

otvorimo ovaj proces mislim da bi ovaj standard, bez čekanja i jednog dana na 

Zavodu za zapošljavanje, mogli dostići za 3-4 godine i učinili prostor HBŽ 

privlačnim za mlade ljude, za njihov život i ostanak na ovim prostorima. 

Drago Puzigaća Upućuje inicijativu u svezi Agencije za privatizaciju: od predsjednika Vlade i 

ministra gospodarstva tražim da provjere sve što se tiče neizvršavanja kontrole 

ispunjenja ugovora, a izdate su potvrde koje su nezakonito verificirane, odnosno 

tražim da vi kao drugostupanjski organ poništite te potvrde, preduzmete adekvatne 

mjere prema odgovornim licima u Agenciji za privatizaciju.  

26. (16.06.2009.) Predsjednik Vlade i ministar 

gospodarstva 

Dobio odgovor (22.07.09.)46 DA 

Drago Puzigaća Šta je preduzeto povodom tumačenja CIK-a koje je stiglo prije nekoliko mjeseci, 

o sukobu interesa i da li su oni koji se nalaze u sukobu interesa prijavljeni CIK-u u 

Sarajevu? 

26. (16.06.2009.) Predsjedatelj Skupštine i 

tajnik Skupštine 

Nije dobio odgovor NE 

Drago Puzigaća Da li jedna osoba može biti u dva ili više upravnih i nadzornih odbora javnih 

poduzeća i drugih institucija i da li se takvi nalaze u sukobu interesa? 

26. (16.06.2009.) Tajnik Skupštine Nije dobio odgovor NE 

Drago Puzigaća Zbog čega Opštine Drvar i B. Grahovo nisu dobile ni jednu KM iz transfera 

sredstava iz prihoda iz privatizacije ako samo četiri preduzeća koja su 

privatizovana u opštini drvar obuhvataju površinu od 332 751 m2 ? 

26. (16.06.2009.) Vlada Kantona 10 Nije dobio odgovor DA 

Ale Kamber  Zašto i na osnovu kojih zakonskih akata se već tri mjeseca odugovlači izdavanje 

rješenja o registraciji Udruženja građana „Bosnae zelene beretke“ Kantona 10 i 

zašto se samo ovom udruženju za razliku od svih iz te kategorije traži suglasnost 

za ime od Uprave za pitanja branitelja koja to opet odbija izdati jer ni drugima nije 

izdavala, pa se proces oko registracije umjesto na desetak dana ili najviše na 

mjesec dana kako Zakon propisuje otegao više od tri mjeseca? Šta će predsjednik 

Vlade i Vlada poduzeti po ovom pitanju i po pitanju ćutanja administracije na što 

je spomenuto Udruženje već izjavilo prigovor?  

26. (16.06.2009.) Predsjednik Vlade, 

Ministarstvo pravosuđa i 

uprave i Uprava za pitanja 

branitelja i stradalnika 

Domovinskog rata 

Nije dobio odgovor NE 

Ale Kamber Da li su stigli nalazi od nadležnih federalnih organa vezano za moj upit i upit 

predsjednika OV Livno, vezano za navodnu radioaktivnost Buškog jezera, a ako 

nisu kad se očekuju? (ponovljeno pitanje) 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo rada, 

zdravstva, socijalne skrbi i 

prognanih 

Dobio odgovor (25.06.09.) DA 

Ale Kamber Zna li se tačan sastav kemikalija pronađenih u skladištu/krugu bivše Krznare u 

Suhači, općina Livno? Koje im je porijeklo i namjena bila? Tko je iste ostavio 

nezbrinute i koliko su mogle štetno djelovati na ljude, životinje i okolinu? 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo rada, 

zdravstva, socijalne skrbi i 

prognanih 

Dobio odgovor (25.06.09.) DA 

Stipe Pelivan Tražim strukturu saniranog deficita po stavkama, kao što je bilo izvješće od 15.07. 

odnosno što je plaćeno,a što otpisano? 

26. (16.06.2009.) Ministar financija Dobio odgovor (03.07.09.) DA 

Stipe Pelivan Je li Vlada organizator TERA-e i koliko je ona prošle godine koštala? 26. (16.06.2009.) Ministar financija Dobio odgovor (08.07.09.) DA 

                                                 
46  Odgovor na inicijativu je bio da Ministarstvo gospodarstva sukladno poslovnicima o radu Skupštine i Vlade HBŽ, inicijativu ne može tretirati kao pravno valjanu iz 
razloga što zastupnik u Skupštini može inicijative podnijeti samo svom zastupničkom tijelu-domu, da bi tek skupština, uvažavajući tu zastupničku inicijativu mogla 
uobličiti kao svoju i time zakonito obvezati određeno ministarstvo u Kantonu na zatraženo postupanje po inicijativi.  (Zastupnik Puzigaća nije zadovoljan ovim 
odgovorom.) 



 

Josip Perić Pokreće inicijativu – promjena imena Doma zdravlja Tomislavgrad u Dom 

zdravlja Tomislavgrad Ljiljana Zrno jer je županijska Skupština osnivač i ovo je 

mjesto gdje resorno ministarstvo, Vlada i Skupština HBŽ mogu to ime 

promijeniti. Ljiljana Zrno je 16.12.1993. kao pripadnica zdravstvene službe 

brigade Kralj Tomislav poginula i to kao mučenica i zbog toga tražim da se Dom 

zdravlja Tomislavgrad promjeni u Dom zdravlja Tomislavgrad Ljiljana Zrno. 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo rada, 

zdravstva, socijalne skrbi i 

prognanih, Vlada Kantona 

10 i Skupština Kantona 10 

Nije dobio odgovor NE 

Josip Perić Pokreće i inicijativu prema MUP-u HBŽ – svjedoci smo da po našim cestama 

voze i „luduju“ kojekakvi motoristi na ispravnim, neispravnim, registriranim, 

neregistriranim motorima i bez adekvatne opreme, u prvom redu bez zaštitne 

kacige. Krajnje je vrijeme da se zakonski reguliraju sve mjere, ako već nisu, 

odnosno da se onemogući takvima da voze bez zaštitne kacige jer nakon 

stradavanja oni postaju teret i briga cijelog društva. Umjesto da imamo radno 

sposobnog čovjeka mi imamo 70% ili više invalida. Apeliram da se o tome 

povede računa kao i o tome da sve više ima za volanom i maloljetnika i to još u 

neregistriranim vozilima, a bliži nam se ljeto i školski raspusti. Vrijeme je da se 

poduzme nešto kako bi bilo što manje stradalih na cestama. 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo unutarnjih 

poslova 

Dobio odgovor (13.7.09.)– 

inicijativa prihvaćena od strane 

MUP-a 

NE 

Mislav Sučić Da li skupštinski zastupnici koji dođu s poslom pred Vladu HBŽ imaju pravo 

svoja vozila parkirati na vladinom parkirnom prostoru? 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Dobio odgovor (29.06.09.) NE 

Marko Đerek Što MUP sa svojim službama čini u prevenciji sigurnosti prometa, isključenju 

vozača sa neregistriranim vozilima koji su svakodnevno u prometu i koji 

ugrožavaju legalne sudionike u prometu? 

26. (16.06.2009.) Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Dobio odgovor (13.07.09.) NE 

Ale Kamber Kada će neškodljivo biti uklonjeni plastični kanistri sa opasnim tekućinama u 

krugu bivše KTK Visoko (Kožare) u Suhači? Znaju li se dosadašnji negativni 

učinci istog sadržaja na ljude, životinje i okolinu? (ponovljeno pitanje) 

28. (31.07.2009.) Ministarstvo graditeljstva, 
obnove, prostornog uređenja 
i zaštite okoliša; 
Ministarstvo rada, 
zdravstva, socijalne skrbi i 
prognanih; Ministarstvo 
poljoprivrede, vodoprivrede 
i šumarstva 

Dobio odgovor od dva 

ministarstva:  

Ministarstvo graditeljstva, 

obnove, prostornog uređenja i 

zaštite okoliša (08.10. 2009.); 

Ministarstvo rada, zdravstva, 

socijalne skrbi i prognanih 

(12.10. 2009.) 

DA 

Ale Kamber Vaš stav o preseljenju galebova sa Buškog jezera na deponiju Table koja se 

uredno ne zatrpava. Ima li bojazni od zaraze? TBC goveda već u više slučajeva 

otkriven u Livnu, što se radi po tom pitanju? 

28. (31.07.2009.) Ministarstvo graditeljstva, 
obnove, prostornog uređenja 
i zaštite okoliša; 
Ministarstvo rada, 
zdravstva, socijalne skrbi i 
prognanih; Ministarstvo 
poljoprivrede, vodoprivrede 
i šumarstva 

Dobio odgovor od sva tri 

ministarstva:  

Ministarstvo graditeljstva, 

obnove, prostornog uređenja i 

zaštite okoliša(08.10. 2009.); 

Ministarstvo rada, zdravstva, 

socijalne skrbi i 

prognanih(12.10. 2009.); 

Ministarstvo poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva 

(12.10. 2009.) 

DA 

Ale Kamber Šta je sa sredstvima Vlade RH koja su obećana kao transfer/potpora školstvu i 28. (31.07.2009.) Ministarstvo znanosti, 
prosvjete,kulture i športa 

Dobio odgovor DA 



 

kulturi u HBŽ/K 10? Ima li naznaka da će išta od tih sredstava stići i u šta će biti 

implementirana? 

(18.10.2009.) 

Stipe Pelivan Prema Izvješću ministarstva financija od 31.12.2006. god. Sa ukupnim 

zaduženjima, molim Vas da mi odgovorite što je plaćeno, a što otpisano od 

deficita, sukladno tom Izvješću? 

28. (31.07.2009.) Ministarstvo financija Nije dobio odgovor DA 

Ivan Krstanović Koliko vremena treba proći da bi zastupnik koji je podnio ostavku na mjesto 

zastupnika u Skupštini dobio svog nasljednika? 

28. (31.07.2009.) Tajnik Skupštine Dobio odgovor na sjednici 

(31.07.2009.) 

NE 

Ivan Krstanović Kakvu istragu PU Tomislavgrad vodi protiv vlasnika pilana na području općine 

Tomislavgrad jer se vlasnici pilana pozivaju da daju nekakve iskaze, u svojstvu 

svjedoka, jeli to samo u općini TG ili se takve stvari događaju i u drugim 

općinama? Naime, traži se npr. Završni račun za 2009. God., stvari koje se mogu 

službeno provjeriti to ne rade već pitaju vlasnike pilana jesu uplaćeni doprinosi... 

28. (31.07.2009.) Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Dobio odgovor 

(07.08.2009.) 

NE 

Ale Kamber Da li ste upoznati sa najnovijim oktobarskim isušivanjem Lipskog jezera, 

pomorom riba i ostale faune u njemu? Da li su nadležna tijela izlazila na uviđaj i 

kolika je šteta, te kako se kani izmiriti, do kada i iz kojih sredstava? Ima li šanse 

da se financijski obešteti livanjsko Sportsko-ribolovno društvo jer im je još jedino 

u jezerima preostalo ribe, ali neuporedivo manje nego ranijih godina? 

29. (13.10.2009.) Ministarstvo poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva; 
Ministarstvo gospodarstva; 
Ministarstvo graditeljstva, 
obnove, prostornog uređenja 
i zaštite okoliša; 
Uprava za inspekciju 

Dobio odgovor od: 

Uprava za inspekciju 

(04.12.09) 

Ministarstvo gospodarstva 

(06.11.09.) 

DA 

Ale Kamber Kad namjeravate pokrenuti proceduru popune Ministarstva pravosuđa i uprave i 

smatrate li da ima potrebe za istim nakon ocjene CCI-a da je ovo Ministarstvo 

graditeljstva, obnove, prostornog uređenja i zaštite okoliša najlošije radilo u 

prvom polugodištu ove godine ne pokrenuvši nijedno od njih...nijednu inicijativu 

niti pitanje od značaja iz resora kojim se bavi? 

Da se osjeća nedostatak ministra pravosuđa, ali sposobnog i autoritativnog, 

svjedoče i primjeri da se u istom ministarstvu za registraciju najobičnijeg 

udruženja građana neopravdano čeka i po tri i više mjeseci umjesto da sve bude 

okončano najviše za mjesec dana što i zakonski propisi nalažu. 

29. (13.10.2009.) Predsjednik Vlade Dobio odgovor (09.11.2010.) NE 

Drago Puzigaća Zbog čega se u JP HB Šume d.o.o. Kupres ne primjenjuju isti kriteriji kod 

kupovine šume nego najveći kupac šume Finvest Drvar ima podređen položaj u 

odnosu na ostale kupce i do kada će se nastaviti s ovakvom praksom? 

29. (13.10.2009.) 
 
 

Ministar poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva 

Nije dobio odgovor DA 

Josip Perić  Zastupnik Josip Perić ističe da je 08.06. 2009. na adresu Ministarstva znanosti, 

prosvjete, kulture i športa HBŽ u Livnu stigao nalog za plaćanje poreznih obveza i 

kamata i to za razdoblje 01.01.200. – do 31.12.2004. godi, glavnica odnosno 

obveza iznosi 5 940 008,30, a kamata 4 821 843,50 KM, a 16.09.2009. dolazi do 

izdavanja rješenja o pokretanju postupka prisilne naplate. Zanimalo me kao 

zastupnika što je Porezna uprava čekala 5 godina sa ovakvim nalogom i 

rješenjem, je li plaćanje poeznih obveza zakonska obveza ili ovisi od volje 

pojedinaca, tko je zadužen za kontrolu i u kojem periodu se trebaju povući 

zakonom predviđene mjere? Ako je uplata poreznih obveza zakonom regulirana, 

kakve su  mjere predviđene za one koji krše Zakon? Koliko je prijava od strane 

nadležnih institucija podneseno protiv onih koji su kršili Zakon? Tražim spisak i 

svih javnih poduzeća, poreznih obveznika i svih onih obveznika na području 

29. (13.10.2009.) Vlada Kantona 10 Nije dobio odgovor DA 



 

Federacije BiH koji nisu uplaćivali porezne obveze i za koji period obveze nisu 

uplaćene. Protiv koliko takvih je podnesen nalog za plaćanje, izdano rješenje za 

prisilnu naplatu do danas? Tko je moćnik koji selektivno određuje tko će na 

prisilnu naplatu, a tko može raditi što ga volja? Jesmo li jednaki pred Ustavom i 

zakonom? Činjenica je da su poduzeća koja bi trebala biti profitabilna zbog duga 

preko 300 milijuna KM saniraju i konsolidiraju iz Proračuna dok se drugima 

izdaju rješenja za prisilnu naplatu. Ukoliko se ovako nastavi raditi pokrećem 

inicijativu na sjednici Skupštine HBŽ za tužbu Ustavnom sudu koji će presuditi je 

li ovakav odnos ustavan i jesu li ovakvi zakoni ustavni ili diskriminirajući. 

Ukoliko se ovako nastavi ova Županija ima pravo podnijeti ustavnu tužbu i srušiti 

ovakve diskriminirajuće zakone jer pred Ustavom i zakonom svi smo jednaki.  

Boris Barun  Kada će biti transferirana sredstva političkim strankama za prvo polugodište ove 

godine? 

29. (13.10.2009.) Ministar financija Dobio odgovor (28.10.2009.) NE 

Marko Ursa Vodovodne cijevi u općini Livno su od azbesta. Zanima me da li ministarstvo ima 

podatke o štetnosti azbesta na zdravlje ljudi i životinja, te da li je  vršeno ikakvo 

ispitivanje o štetnsoti azbestnih vodovodnih cijevi na zdravlje ljudi i životinja? 

Ako su uzorci uzimani – gdje su uzimani? Da li su uzimani kod krajnjih 

potrošača, te na kraju vodovoda (npr. ŽIROVIĆ)? 

30. (10.11.2009.) Ministarstvo rada, 
zdravstva, socijalne skrbi i 
prognanih 

Nije dobio odgovor DA 

Marko Ursa Koliko novca od ugovora za najam zemljišta i ostaloga od strane `GMS` ima: 

Županija, koliko općina, a koliko lokalna zajednica? Jasno se radi o odašiljačima 

(antenama) raznih telekomunikacijskih tvrtki – koji se nalaze po naseljima i na 

području lokalnih zajednica. Koliko i kome plaćaju za najam zemljišta za te svoje 

odašiljače/antene? 

30. (10.11.2009.) Ministarstvo graditeljstva, 
obnove, prostornog uređenja 
i zaštite okoliša 

Nije dobio odgovor DA 

Ivica Jozić Je li ministarstvo što poduzelo ili sad poduzima neke mjere i aktivnosti u svezi s 

prijetećom epidemijom nove Gripe? 

30. (10.11.2009.) Ministar rada, zdravstva, 
socijalne skrbi i prognanih 

Dobio usmeni odgovor od 

ministra na sjednici 

DA 

Josip Perić Koliko je Vlada do sada uložila sredstava u zdravstvene ustanove, u koje 

zdravstvene ustanove je uloženo i koliko novaca je uloženo? 

30. (10.11.2009.) Predsjednik Vlade; 
Ministar financija 

Dobio odgovor od Ministarstva 

financija (03.12.09.) 

DA 

Josip Perić Što je s dokumentom koji se naziva „promemorija“ jer još prije 2 godine sam 

pitao za to i dobio poziv od MUP-a („Predmet Josip Perić“) da dam dokaze gdje je 

završilo 1.400.000 KM, tražim da mi direktor odgovori da li je ta promemorija, 

kada je bilo preuzimanje dužnosti, prikazana kao dokument koji je razdužen i 

zadužen, da li je to po zakonu i kako netko može bez sudske presude prihvaćati 

zateznu kamatu? Tražim da se svim zastupnicima dostavi taj dokument i da mi se 

odgovori što je po tom pitanju napravljeno 

30. (10.11.2009.) Predsjednik Vlade; 
Ministar unutarnjih poslova; 
Ravnatelj Zavoda za 
zdravstveno osiguranje 

Nije dobio odgovor DA 

Ale Kamber Da li ste upoznati sa najnovijim oktobarskim isušivanjem Lipskog jezera, 

pomorom riba i ostale faune u njemu? Da li su nadležna tijela izlazila na uviđaj i 

kolika je šteta, te kako se kani izmiriti, do kada i iz kojih sredstava? Ima li šanse 

da se financijski obešteti livanjsko Sportsko-ribolovno društvo jer im je još jedino 

u jezerima preostalo ribe, ali neuporedivo manje nego ranijih godina? (ponovljeno 

pitanje) 

30. (10.11.2009.) Ministarstvo poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva; 
Ministarstvo gospodarstva; 
Ministarstvo graditeljstva, 
obnove, prostornog uređenja 
i zaštite okoliša; 
Uprava za inspekciju 

Nije dobio odgovor DA 

Ale Kamber Kad namjeravate pokrenuti proceduru popune Ministarstva pravosuđa i uprave i 30. (10.11.2009.) Predsjednik Vlade Nije dobio odgovor NE 



 

smatrate li da ima potrebe za istim nakon ocjene CCI-a da je ovo Ministarstvo 

graditeljstva, obnove, prostornog uređenja i zaštite okoliša najlošije radilo u 

prvom polugodištu ove godine ne pokrenuvši nijedno od njih...nijednu inicijativu 

niti pitanje od značaja iz resora kojim se bavi? 

Da se osjeća nedostatak ministra pravosuđa, ali sposobnog i autoritativnog, 

svjedoče i primjeri da se u istom ministarstvu za registraciju najobičnijeg 

udruženja građana neopravdano čeka i po tri i više mjeseci umjesto da sve bude 

okončano najviše za mjesec dana što i zakonski propisi nalažu. 

Stipe Barun U svezi autoputa Banja Luka-Glamoč-Split pitam, što je urađeno po tom pitanju 

odnosno tražim sve informacije u svezi tog autoputa. 

30. (10.11.2009.) Ministar gospodarstva Dobio odgovor (01.12.2010.) DA 

Jovo Paripović Zašto nije udovoljeno zahtjevu za uvođenje nacionalne grupe predmeta u 

osnovnoj i srednjoj školi u Glamoču? Naime, roditelji srpske djece povratnika 

obratili su se Ministarstvu 02.07.2009. godine sa zahtjevom za uvođenje 

nacionalne grupe predmeta u osnovnoj i srednjoj školi u Glamoču i do danas im 

nije odgovoreno na njihov zahtjev. 

31. (29.12.2009.) Ministarstvo znanosti, 
prosvjete, kulture i športa 

Dobio odgovor (15.01.2010.) NE 

Ale Kamber Imaju li pravo i u kojim slučajevima pored uvida na licu mjesta inspektori 

izuzimati određenu dokumentaciju i koju, u kojim slučajevima i da li su obavezni 

pri tom vlasniku izdati potvrdu o izuzetoj dokumentaciji? 

31. (29.12.2009.) Uprava za inspekcijske 
poslove HBŽ 

Nije dobio odgovor NE 

Ale Kamber Koliko je ukupno registrirano nevladinih organizacija u HBŽ/Kanton 10? Koliko 

ih se u 2009. Godini finansiralo iz Proračuna, te koliko je među njima njih 

finansiranih posredstvom Uprave za pitanja branitelja i stradalnika Domovinskog 

rata (navesti udruženja i iznose za 2009. Godinu.) 

31. (29.12.2009.) Ministarstvo pravosuđa i 
uprave; Uprava za pitanja 
branitelja HBŽ 

Dobio odgovor od Ministarstva 
pravosuđa (14.01.2010.) 

NE 

Josip Perić Zašto je moje pitanje prije 2 godine završilo samo na traženju informativnog 

razgovora sa mnom i nije se napravilo ništa, tko je zaustavio tu istragu i tražim da 

se poduzmu  mjere protiv onih koji su zaustavili tu istragu jer očito da se radi o 

nečemu što nema veze sa zakonom?  

31. (29.12.2009.) Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Dobio odgovor (13.01.2010.) DA 

Josip Perić Koliko ŠGD ima službenih vozila, tko ih – imenom i prezimenom koristi i tko su 

osobe koje vozila koriste 24 sata na dan (i u privatne svrhe), te kako pokrivaju –

prikrivaju putne naloge za te privatne poslove? 

31. (29.12.2009.) ŠGD „Hercegbosanske 
šume“ d.o.o. Kupres  

Dobio odgovor (08.01.2010.) DA 

Josip Perić Koliko su ministri prešli kilometara službenim vozilima, te oni koji su prešli 

ogroman broj kilometara da mi obrazlože kakvih je Županija od njihovih 

kilometara imala koristi?  

31. (29.12.2009.) Vlada Kantona 10 Dobio odgovor od Ministarstva 
znanosti (...) 03.02.2010., MUP 

01.02.2010., Ministarstva 
gospodarstva 16.02.2010., 

Ministarstvo financija 
02.02.2010., Ministarstvo rada 
... 15.02.2010., Ministarstvo 
graditeljstva... 31.01.2010., 

Ministarstvo 
poljoprovrede...25.02.2010. 

NE 

Josip Perić Koliko je porezna uprava podnijela kaznenih i prekršajnih prijava protiv službenih 

osoba za neuplatu doprinosa, a  ako nisu zašto nisu?Da li sada poslije Zakona koji 

se primjenjuje od 01.01.2009. godine se uplaćuju doprinosi i što će se poduzeti 

protiv tih ljudi koji te doprinose ne uplaćuju?Ukoliko nadležne osobe iz Uprave 

ne žele podizati kaznene prijave tada tražim da njima nadležne osobe protiv takvih 

poduzmu disciplinske mjere jer toome se treba stati na kraj. Tražim da se dostave 

31. (29.12.2009.) Porezna uprava Kantona 10 Dobio odgovor (10.02.2010.) DA 



 

imena svih odgovornih osoba u Poreznoj upravi, te svih dugovanja prema istoj! 

Marko Đerek Budući da je kraj godine, pitam koliko je ostvarenje prihoda od 01.01.-

29.12.2009. u odnosu na Rebalans proračuna i ostvarenje prihoda u odnosu na isti 

period u prošloj godini (u apsolutnom i relativnom iznosu)? 

31. (29.12.2009.) Ministarstvo financija Dobio odgovor (08.01.2010.) DA 

Krunoslav Vrdoljak Obveza i red je da ministri Vlade HBŽ budu na sjednicama Skupštine, posebno se 

odnosi na ministra gospodarstva Vlatka Zrilića koji je rijetko na sjednicama 

Skupštine, te pitam je li se ministri mogu zamoliti da nazoče sjednicama 

Skupštine? 

31. (29.12.2009.) Predsjednik Vlade Nije dobio odgovor NE 

Mislav Sučić Tražim dostavu svih imena osoba koje su počele odrađivati pripravnički staž u 

Vladi, a kojima je prebivalište van naše Županije? 

31. (29.12.2009.) Vlada Kantona 10 Nije dobio odgovor DA 

Drago Puzigaća Traži odgovore na sva do sada njegova postavljena pitanja, a neodgovorena, te 

pita: Da li jedna osoba može biti u više upravnih odbora, nadzornih odbora u 

javnim institucijama odnosno javnim preduzećima? (ponovljeno pitanje) 

31. (29.12.2009.) Tajnik Skupštine Dobio odgovor (02.02.2010.) NE 

Marko Ursa Koliko je novca „došlo“ u Osnovne škole Fra Lovro Karaula i Ivan Goran 

Kovačić (u Livnu) u zadnjih pet godina, namjenskih novaca/sredstava i da li su 

utrošena namjenski? Koliko je tog namjenskog novca utrošeno u škole kojima je 

bio namijenjen i da li je uopće utrošen? Zanima me da li su područne škole kojima 

je novac bio namijenjen dobile isti? Da li su te škole uopće dobile taj namjenski 

novac ili je on još na računima općine ili županije ili je utrošen za neke druge 

„stvari“? Ponavljam to je namjenski novac – namijenjen točno imenom i 

prezimenom određenoj školi kao i njegova namjena (utrošak) za što je bio 

potreban odnosno namijenjen? 

31. (29.12.2009.) Ministarstvo znanosti, 
prosvjete, kulture i športa 

Dobio odgovor (14.01.2010.) DA 

Ivan Čeko Koje projekte i u kojem iznosu je ministarstvo gospodarstva financiralo u 2009. 

godini?  

31. (29.12.2009.) Ministarstvo gospodarstva Dobio odgovor (18.02.2010.) DA 

Stipe Pelivan Zanima me broj uposlenih u osnovnom i srednjem obrazovanju, te i broj djece sa 

datumom 31.12.2006., kao i to isto do današnjeg dana? 

31. (29.12.2009.) Ministarstvo znanosti, 
prosvjete, kulture i športa 

Dobio odgovor (14.01.2010.) NE 



 

Dodatak 2: Tabelarni pregled zakona realiziranih u Skupštini Kantona 10 u 2008. I 

2009. godini, te njihov status 

Zakoni usvojeni od strane Skupštine Kantona 10 u 2008. i .2009. godini 

R.br. Naziv zakona Godina 

1 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim službenicima   2008. 

2 Zakon o dopunama Zakona o koncesijama 2008. 

3 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o porezima (po žurnom postupku) 2008. 

4 Zakon o osnovnom školstvu  2008. 

5 Zakon o srednjem školstvu  2008. 

6 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o nabavi, držanju i nošenju oružja i streljiva  2008. 

7 Zakon  o izvršenju Proračuna HBŽ  2008. 

--- Nacrt Zakona o eksplozivnim tvarima (parlamentarna procedura završena u 2009. godini) 2008. 

 

1 Zakon o visokom obrazovanju Hercegbosanske županije 2009. 

2 Zakon o predškolskom odgoju i obrazovanju u Hercegbosanskoj županiji 2009. 

3 Zakon o porezima Hercegbosanske županije 2009. 

4 Zakon o eksplozivnim tvarima 2009. 

5 Zakon o dopunama Zakona o imovini Hercegbosanske županije 2009. 

6 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o nostrifikaciji i ekvivalenciji obrazovnih isprava 2009. 

7 Zakon o dopunama Zakona o ustrojstvu i djelokrugu županijske uprave 2009. 

8 Zakon o načinu ostvarivanja uštede u Hercegbosanskoj županiji 2009 

9 Nacrt Zakona o posredovanju pri upošljavanju i socijalnoj sigurnosti neuposlenih osoba Hercegbosanske županije 

(zakon u proceduri) 

2009 

10 Nacrt Zakona o poljoprivrednom zemljištu (zakon u proceduri) 2009 

11 Nacrt Zakona o prostornom uređenju Hercegbosanske županije (zakon u proceduri) 2009 

12 Nacrt Zakona o građenju Hercegbosanske županije (zakon u proceduri) 2009 

Zakoni koji nisu usvojeni od strane Skupštine Kantona 10 (vraćeni u proceduru) 

1 Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o obrtu Kantona 10 (nije usvojen i nije ponovno razmatran na 

sjednicama Skupštine) (zakon u proceduri) 

2008. 

2 Prijedlog Zakona o udžbenicima i nastavnim sredstvima za srednje i osnovne škole u Hercegbosanskoj županiji (zakon 

u proceduri) 

2009. 

 



 

 

Dodatak 3: Rebalans Proračuna Kantona 10 

Skupština Kantona 10 je na 22. sjednici održanoj 22. prosinca 2008.godine usvojila Proračun Kantona 

10 za 2009. godinu u iznosu od 68.382.671 KM. Podsjećamo da je rebalansom proračuna za 2008. 

godinu utvrđen iznos od 59.507.015 KM što znači da je Proračun za 2009. godinu bio veći za 8.875.656 

KM, odnosno za 14,92% u odnosu na proteklu godinu. 

 

Međutim, svjetska ekonomska kriza nije zaobišla BiH pa tako ni Kanton 10 koji spada u jedan od 

najnerazvijenijih kantona u FBiH. Definiranjem Sporazuma o novom Stand-by aranžmanu BiH sa 

Međunarodnim monetarnim fondom (MMF), Vlada Federacije BiH je predložila Zakon o načinu 

ostvarivanja ušteda u Federaciji Bosne i Hercegovine, tzv. Interventni zakon o plaćama, naknadama koje 

nemaju karakter plaća, uposlenih u institucijama FBiH, kantona, gradova i općina, izvanproračunskih 

fondova i direkcija za ceste, te tekućih grantova. Sve razine vlasti u BiH su stoga temeljem ovog 

sporazuma i zakona bile obvezne da donesu reabalansirane proračune u kojima su nužne mjere uštede u 

javnoj potrošnji, osobito tekućoj, koja između ostalog uključuje plaće i naknade uposlenih u javnom 

sektoru, pojedine naknade iz socijalne zaštite i dr.  

Vlada Kantona 10 je stoga na svojoj 71. sjednici (19.06.2009.) usvojila prijedlog Rebalansa proračuna 

za Kanton 10 (Opći dio), te je kao takav prihvaćen od strane MMF-a i Federalnog ministarstva financija. 

Nakon hitne izrade Rebalansa proračuna u općem i posebnom dijelu, Skupština kantona 10 je isti 

usvojila u zadatom roku (do kraja srpnja 2009.) na 28. sjednici Skupštine (31.07.2009.). 

Kreditna sredstva od MMF-a u Rebalansu proračuna iznose 3.077.304,00 KM47, te tako ukupni 

prihodi i primici, te rashodi i izdatci u Rebalansu proračuna za 2009. godinu iznose 55.687.818,00 

KM. Međutim, polazeći od pregleda izvršenja prihoda i primitaka u prvom polugodištu 2009. godine, 

Rebalans proračuna Kantona 10 bi bio nužan i bez gore navedenog aranžmana. Naime ukupno ostvareni 

prihodi i primici na dan 30.06.2009. godine iznose 33,96% u odnosu na planirani Proračun. 

Kada je riječ o rashodima, bitno je istaknuti kako plaće gore pomenutih korisnika mogu iznositi 

mjesečno maksimalno u visini isplaćenih sredstava za plaće za prosinac 2008. godine, umanjene za 

10%, sredstva za naknade za ishranu za vrijeme rada mogu dnevno iznositi do 1% od prosječno 

isplaćene plaće u FBiH, prema posljednjem podatku Federalnog zavoda za statistiku; - naknade za 

regres za godišnji odmor mogu iznositi 50% prosječne isplaćene plaće u FBiH, prema posljednjem 

podatku Federalnog zavoda za statistiku. Kako je u Proračunu već bio utvrđen iznos ove naknade u 

                                                 
47 Posljednja informacija je da će ova sredstva ipak biti znatno veća (cca.4.000.000,00 KM), međutim, ova će se sredstva 
raspodijeliti narednim rebalansom koji se može očekivati već u rujnu-listopadu 2009. 



 

 

iznosu od 400,00KM, u rebalansiranom proračunu nema bitnih izmjena po pitanju ove stavke. Ostale 

naknade kao što su prijevoz s posla na posao, odvojen život, troškovi smještaja, odlazak u mirovinu, 

jubilarne nagrade, mogu se isplaćivati maksimalno u visini sredstava za te naknade isplaćene za prosinac 

2008. godine, umanjene za 10%. 

Isplata naknada za rad komisija prema gore navedenom Zakonu, mogu mjesečno iznositi 50% 

isplaćenih naknada za prosinac 2008. godine, izuzev komisija koje su obrazovane temeljem posebnih 

zakona.  

Rebalansirani rashodi za izdatke za materijal i usluge manji su za 10% u odnosu na izvršenje ovih 

izdataka za 2008. godinu. 

Visina tekućih i kapitalnih potpora može iznositi 1/12 mjesečno isplaćenih potpora za 2008. godinu, 

umanjenih za 10%, te tako tekuće potpore u Rebalansu iznose 7.689.115,00 KM, a ukupne kapitalne 

potpore 806.657,00 KM. Kapitalni izdaci u Rebalansu su ostali isti kao i u Proračunu za 2009. godinu 

jer njihovo umanjenje nije predviđeno gore navedenim aranžmanom.48  

Vlada Kantona 10 je u nekoliko navrata nakon usvajanja Rebalansa Proračuna održavala sastanke sa 

predstavnicima sindikata na kojima je unatoč predviđenim mjerama uštede (vezano za plaću, te topli 

obrok) dogovoreno da osnovica plaće kao i topli obrok ostanu na razini prije navedenog usklađivanja sa 

Stand – by aranžmanom postignutim sa MMF-om. Napomenuto je također da ukoliko ovako isplaćene 

plaće i topli obrok budu imali za posljedicu nemogućnost korištenja sredstava MMF-a po Stand – by 

aranžmanu, Vlada Hercegbosanske županije će podnijeti neopozivu ostavku, što sindikati nisu smatrali 

potrebnim49, a uštede su, na inzistiranje sindikata,  ipak ostvarene preko nekih drugih stavki.  

Zanimljivo je kako je predsjednik Vlade, Nediljko Rimac, istakao da će u 2010. godini stabilizacija 

proračuna Kantona 10 biti prioritet, te da plaće korisnika najvjerojatnije neće biti smanjene i da će ostati 

na razini plaća iz 2009. godine. Hoće li se ta predviđanja ostvariti i hoće li takva odluka utjecati na 

spomenuti aranžman sa MMF-om, pokazat će tek naredno razdoblje.  

 

Amandmani na Rebalans: 

Na predloženi  Rebalans, zastupnik Ivica Jozić je imao dva amandmana: jednim je tražio sredstva za 

dogradnju i rekonstrukciju operacijskog bloka u Županijskoj bolnici u Livnu, a drugi amandman se 

odnosio na stradalnike rata, odnosno da se sredstva za iste ne smanjuju već da se kompenziraju sa stavke 

                                                 
48 Podaci iz Rebalansa proračuna Kantona 10 za 2009. godinu 
49 http://www.vladahbz.com/index.php?option=com_content&view=article&id=116:postignut-sporazum-o-isplati-plaa-za-
srpanj-2009-godine&catid=1:posljednje-vijesti&Itemid=50  



 

 

investicijsko održavanje cesta. Amandaman vezano za županijsku bolnicu je prihvaćen uz 13 glasova za, 

a o drugom amandmanu se nije glasovalo. 

Zastupnik Boris Barun je u ime kluba zastupnika HDZ BiH podnijeo dva amandmana: jedan vezano za 

osiguranje poticaja poljoprivredi  (50.000KM), a drugi da se dio prihoda od eksploatacije prirodnih 

resursa usmjere na ratne stradalnike i porodiljski dopust zbog negativnog prirodnog priraštaja. 

Amandmani HDZ BiH nisu prihvaćeni. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Dodatak 4  – Građanska platforma   

 

� Zahtijevamo da do 2010. godine: 

• BiH bude zemlja kandidat za članstvo u EU; 

• Dodatnih 500.000 građana BiH ima primanja dnevno iznad 7 KM; 

• Bude otvoreno novih 150.000 radnih mjesta u BiH; 

• Minimalna mirovina u BiH bude 250 KM; 

• Svaki građanin u BiH ima pristup osnovnoj zdravstvenoj i socijalnoj zaštiti; 

• Budu udvostručena strana ulaganja kroz transparentnu privatizaciju državnog kapitala 

putem burze; 

• Rast cijene komunalnih usluga bude ispod razine godišnje stope inflacije, kroz 

privatizaciju javnih poduzeća ili kvalitetnije reguliranje infrastrukturnih sektora; 

• Javna potrošnja u BiH bude usklađena sa regionalnim prosjekom od 40% u odnosu na 

GDP; 

• Bude okončana reforma sustava obrazovanja u BiH u skladu sa Bolonjskim procesom; 

• Smanji se korupcija u BiH kroz rast prosječne ocjene na 3,5 na TI CPI indeksu; 

• Poljoprivredni sektor u BiH bude u potpunosti prilagođen za integraciju u EU; 

• BiH bude zemlja jednakih mogućnosti za mlade ljude.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


